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A II. Budapest Calling -  Nemzetközi Call Center 
Szakkiállítás és konferencia keretében, mely
re 2011. október 18-19. között került sor a RaM 
Colosseum-ban adták át az együtt a minőségi 
ügyfélkapcsolatokért díjat. A szervezeti kategória 
dijat a Budapesti Corvinus Egyetem nyerte el, me
lyet Mészáros Tamás rektor távollétében Gáspár 
P é te r  Pál vette át.
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Szépség
A napokban találkoztam va

lami igazán érdekessel. Magával 
a szépséggel. Rájöttem, hogy ez 
hiányzott az életemből. Minden 
embernek szüksége van a maga 
apró, pici szépségére a világban, 
ha boldog életet akar élni. Mire 
számíthattok a szépség keresése 
közben? A szépség nem kézzel 
fogható, nem érinthetjük meg, 
de kegyetlenül magához tud 
ragadni és ha már egyszer tisz
teletét tette házunk táján, meg
határozza életünket, valósággal 
a függői leszünk, A szépség 
azonban sunyi. Ha nem akar
juk meglátni a szépet, esélyünk 
sincs rá, hogy találkozzunk vele, 
ezért keresnünk kell kitartóan. 
S mi van, ha megtaláltuk a sa
ját szépségünket? Kezdhetünk 
tanulni a következő ZH-ra, de 
legalább emelt fővel és minde
nen nevetne tehetjük ezt, mert 
van miért küzdenünk: a saját 
szépség az életünkben.

Burján Szilárd
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■4 Gazdálkodástudományi Kar

■4 Közgazdaságtudományi Kar

*4 Társadalomtudományi Kar

-4  Közigazgatástudományi Kar

■4 Élelmiszertudományi Kar

«4 Kertészettudományi Kar

"4 Tájépítészeti Kar
Dicsük Dániel felvétele

A három aspiráns közül a Szenátus a november 7-en tartott rendkívüli ülésén Dr. Rostoványi Zsoltot, a Társadalomtudomá
nyi Kar dékánját jelölte az év végén leköszönő rektor, Dr. Mészáros Tamás utódjául. A Nemzetközi Tanulmányok Intézetének 
vezetője már az első fordulóban megszerezte a szavazatok többségét, így ő kaphat lehetőséget pályázati programja meg
valósítására. A vezetői csúcsokon történő őrségváltásról bővebben a 8-9. oldalon olvashatsz.

KÖVET elismerés Dr. Kerekes Sándornak

Jó a jó(l)lét?
„Ada címet, bár nem kértem”, kesergett kedvenc versemben az Epiló

gusban Arany János. Közel annyi idős volt akkor, mint én most. Kaptam 
címeket én is, soknak őszintén örültem. A most megkapott Winter díj 
mégis a legkedvesebbek közé tartozik majd, nem feltétlenül az indoklása 
miatt, hanem azért, mert ismerem és nagyra becsülöm Georg Wintert, 
akiről a díjat elnevezték, és ami legalább ilyen fontos, szeretem azokat 
az embereket is akik nekem ítélték a díjat 2011-ben. Ok azok, akik a 
KÖVET-et létrehozták és fenntarthatóvá tették. Köszönöm kedves ba
rátaim.” — ezekkel a szavakkal köszönte meg Dr. Kerekes Sándor a díjat.

Nem számítottunk az elismerésre
■  Csak akkor tudtuk meg, hogy létezik ilyen díj, amikor 
megkaptuk a meghívót a díjátadó gálára, de nagyon örül
tünk neki -  mondta Dr. Gáspár Péter Pál, a Corvinus 
Egyetem Közgazdasági Továbbképző Intézetének igaz
gatója. A Budapesti Corvinus Egyetem a Humán Erőfor
rás „Együtt a minőségi ügyfélkapcsolatokért” díj szerve
zeti kategóriájában kapott elismerést.

A KÖVET Egyesület XVI. JóLétKérdések című konferenciáján 2011. október 20- 
án a környezetvédelem szerepéről, a felelősségvállalásról, a fenntarthatóság
ról, valamint annak emberi és pénzügyi vonatkozásairól rendezett konferenciá
ján adták át a Dr. Georg Winter életműdíjat Dr. Kerekes Sándornak, a Budapesti 
Corvinus Egyetem rektor-helyettesének.

Dr. Gáspár Péter Pál 1975 óta 
dolgozik a Továbbképző Intézet
ben, melynek 1987-től a vezetője 
is. Eddig több mint harminc szak
irányú másoddiplomás képzés 
kialakításában — például érték
elemző, lobbiszakértő, felszámoló 

-  működött közre. A díj kapcsán 
kérdeztük a képzésről.

-  Mit kell tudni az ügyfélkap
csolati szakról?

— Nagyon érdekes, ahogyan 
kialakul egy szakma. Bár a felsőok
tatási intézményekben jellemzően 
több területből kaphatnak ízelítőt 
a hallgatók, de a lényeg mégiscsak 
a „csúcsraképzés”. Egyetemünk 
egyik új szakának, a posztgraduá
lis képzés keretein belül elindított 
ügyfélkapcsolati szaknak a hall
gatói már a diplomamunkájukat 
írják, ami azt jelenti, hogy ha
marosan az ügyfélkapcsolati, call 
center szakma első, hivatalosan is 
csúcsra képzett generációja kike
rül az egyetem falai közül. A sza
kot rengeteg alapozó munkával 
készítettük elő. Mivel nem nagyon

volt nemzetkcözi pél
da előttünk, hiszen 
tudomásunk szerint 
ilyen magas sziintre ez 
a témakör eddlig még 
nem jutott, rmintegy 
két évig dolgroztunk 
a szak előkészítésén.
Nagyon sokat mun
ka volt a tanrend kialakításával, 
rengeteg időt igényelt a szakiro
dalmak rendszerezése, és még so
rolhatnám. Tény, hogy Tóth Éva 
Máriának, a Humán Erőforrás 
Alapítvány elnökének lelkesedése, 
és a szakmába 'vetett töretlen hite 
nélkül nem jöhietett volna létre ez 
az egész — nyilatkozta Dr. Gáspár 
Péter Pál. Terviéi között említette 
azt is, hogy r:z ügyfélkapcsolati 
specialista képzés — legalább az 
EU-ban — egységesített képzési 
szint alapján történjen, és hogy 
az a gárda szervezze meg angol 
nyelven is, amelyik a hazai képzést 
felépítette.

-  Kelle-e valamilyen speciális 
előfeltétel a jelentkezéshez?

-  Az ügyfélkapcsolati szak 
képzés bármilyen diplomával 
(bachelor, master) megpályázható. 
A jelentkezők első körben egy fel
vételi beszélgetésen vesznek részt, 
de a felvételi anyagok alapján is 
elbírálható a jelentkezés. A jelent
kezési határidő október 31. volt. A 
képzés a klasszikus posztgraduá
lis menetrend szerint februárban 
indul. Jelentkezni a HEA-nál, a 
KTI-ben, vagy a KTI honlapján 
keresztül lehetett. Ez utóbbin 
megtalálják a jelentkezési lapot is, 
amely órarendi mélységben mu
tatja be az összes képzési formát. 
A képzés végén a hallgatók köz- 
gazdasági szakirányú másoddip
lomát kapnak.
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Cao Heping, a Peking University Scool of Economics (PKUSE) professzora

Dr. Mészáros Tamás rektor

SZÉCHÉNYI TERV

A projektek az Európai Unió 
támogatásával, az Európai Szociális Alap 
társfinanszírozásával valósulnak meg.

Nemzetközi konferencia a

Európa képes kilábalni a vál- 
ságból, és Kína, lehetőségeihez 
mérten, támogatja az ilyen irányú 
törekvéseket — közölte Gao Jian 
kínai nagykövetasszony az egye
tem által 2011. november 10-11- 
én rendezett nagyszabású kon
ferencián. A Kína és az Európai 
Unió együttműködése a hosszú 
távú fenntarthatóságért címet vi
selő fórum időzítéséről a nagykö
vetasszony azt mondta: az nem is 
lehetne jobb, hiszen a gazdasági 
válság legyőzése csak együttműkö
déssel és közös erőfeszítésekkel le
hetséges. A kínai, európai és hazai 
kutatók részvételével megtartott 
konferencián Gao Jian mellett elő
adást tartott Jósé Manuel Leceta- 
Garcia, az Európai Innovációs és 
Technológiai Intézet igazgatója és 
Becsey Zsolt miniszterelnöki kül
gazdasági megbízott.

A kétnapos rendezvényen, ple
náris és szekcióüléseken a fenn
tarthatóság, a versenyképesség, az 
élelmiszer-biztonság, a tudásgaz
daság és a hatékony állam kérdés
körei kerültek terítékre. Az első 
nap plenáris tanácskozással indult, 
majd a délután folyamán megkez
dődtek a fenntarthatóságról szó
ló és a hatékony állam alprojekt 
szekcióülései. A versenyképessé
gi, az élelmiszer-biztonsági és a 
tudásgazdaságról szóló alprojekt 
szűkebb körű tanácskozásai a 
második napon indultak, a szek
cióülések kerekasztal-beszélgeté-

sekkel zárultak. A második nap, 
az ebédszünet után került sor a 
poszterszekcióra, amely kötetlen 
beszélgetésekre adott lehetőséget 
a kutatók között. A nemzetközi 
fórumot annak az óriásprojekt
nek a részeként rendezte az egye
tem, amely a kutatási, fejlesztési 
és innovációs teljesítmény növe
lését szolgálja az Európai Unió 
támogatásával, az Európai Szo
ciális Alap társfinanszírozásával, 
az Új Széchenyi Terv keretében 
(TÁM OP-4.2.1/B-09/1/KM R- 
2010-0005).

A plenáris ülés nyitóelőadása
inak sorában Becsey Zsolt arról 
beszélt: noha a magyar gazdaság 
mélyen integrálódott az Európai 
Unióba, a gazdasági realitások 
arra késztetik, hogy a kereskede
lemben Kína irányába is nyisson. 
Közölte, hogy egy-két éven belül 
a Kínával folytatott kereskedelem 
meghaladhatja az Egyesült Álla
mok és Magyarország közöttit. A 
miniszterelnök külgazdasági meg
bízottja kitért arra is: Kínának ér
dekében áll, hogy az euróövezet 
kilábaljon az adósságválságból, és 
a kínai befektetések hozzájárul
hatnak a kereskedelemben és a tő
keáramlásban mutatkozó egyen
lőtlenségek mérsékléséhez.

Gao Jian hangsúlyozta, hogy 
Európa és Kína együttműködé
sének legfontosabb jellemzője 
éppen a konferencia témáját adó 
fenntarthatóság. Kiemelte: az

Európai Unió Kína legfontosabb 
kereskedelmi partnere. 2008-ban, 
a pénzpiaci válság csúcsán a két
oldalú kereskedelem volumene 
19,5 százalékkal nőtt és elérte a 
425,6 milliárd dollárt. Az idei év 
első felében már 259,5 milliárd 
dollár volt a kereskedelem volu
mene, 21,3 százalékkal több, mint 
az előző év hasonló időszakában. 
Az euróövezeti válságkezelésben 
való esetleges kínai részvételről 
azt mondta: Európa megsegítése 
Kína érdeke is, hiszen a globalizált 
világban már nincsenek zéróösz- 
szegű játékok, vagy mindannyian 
nyerünk, vagy mindannyian vesz
tesek vagyunk.

A nyitóelőadásokat követő saj
tótájékoztatón Mészáros Tamás 
rektor a kínai egyetemekkel való 
kiegyensúlyozott kapcsolatok 
fontosságáról beszélt. A Corvinus 
2002 óta kilenc kínai intézmény
nyel vett fel a kapcsolatot, és a 
konferenciát mérföldkőnek te
kinti az együttműködések erősí
tésében. A rektor beszélt arról is, 
hogy jelenleg több mint 50 kínai 
hallgatója van az egyetemnek, és 
a magyar diákjaink közül sokan 
tanulnak kínaiul. Mint mondta, a 
kontinensnyi ország gazdasági sú
lyánál fogva ezek a folyamatok az 
egész ország számára előnyösek 
lehetnek. A kínai intézményekkel 
való kapcsolatok bővítését Becsey 
Zsolt is fontosnak nevezte a saj
tótájékoztatón. A miniszterel
nöki megbízott szerint a magyar 
és kínai egyetemek, főiskolák 
együttműködéseinek sorában a 
Corvinus kiemelkedő jelentőség
gel bír, a közgazdász- és élelmi
szer-tudományi képzésben betöl
tött szerepe miatt.

K.P.

Turay Balázs és Dicsük Dániel felvételei

fenntarthatóságról
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Ha én Rózsa volnék...

Nagy Klára felvétele

■  Nem volt egyszerű követni 
az eseményeket az október 27-i 
H O O K  tüntetésen. Nem azért, 
mert rosszul szervezték meg, er
ről szó sincs, épp ellenkezőleg. A 
Nemzeti Erőforrás Minisztéri
um előtti Szalay utcát nem 7-8 
ezres tömegre tervezték, a több 
száz méteres masszív hallgatótö
meg elfoglalta az egész környéket.

Az egész tényleg úgy indult, 
mint ahogy az indexes tudósító 
írta: „a legjobb buli a Morrison’s 
után”. Elvileg ötkor kezdődtek az 
események, de fél óráig tényleg 
csak bulizenéket hallgathattak a 
demonstrálok — valószínűleg a 
BME-sekre vártak, mert ők ér
keztek meg utoljára. Fél hatkor 
aztán megjelent a színpadon a 
műsorvezető, aki igencsak rózsás 
kedvében volt, az este folyamán 
nem egy szóviccet mondott mind- 
annyiunk Hoffmann Rózsájáról, 
ezek a végére eléggé kissé erőlte- 
tetté váltak. A kivetítők nehezen 
voltak láthatók a transzparensek 
miatt -  bár az„FTV -  W T F” fel
irat sokakat kárpótolt. Nem is be
szélve a Corvinus-molinóról, amit 
a Nefmi-vel szembeni épületről 
lógattak le egy lakás ablakából. Az 
ingatlan lakója egy 101 éves köz
gazdász, aki szolidaritást mutatva 
engedélyezte a transzparens kira
kását a corvinusos diákoknak.

A rövid bevezető ordibálás meg 
tapsvihar után -  ami egyébként az 
egész tüntetést szakaszokra bon
totta -  elhangzott a himnusz, majd 
felsorolásra kerültek a jelenlévő ki
emelt vendégek. Több egyetem rek

tora képviseltette magát, valamint 
beszédet mondott több szervezet 
képviselője is. Allen Pal, a Europe
an Student’s Union elnöke beszé
dében úgy fogalmazott: arra kérjük 
az Európai Bizottságot, vizsgálja 
meg a magyar kormány tervezetét, 
amellyel röghöz kötné a hallgatókat.

A három nagy budapesti egye
tem, a Corvinus, a BME és az 
ELTE EHÖK elnöke is beszédet 
mondott. Kiss Dávid, aki január 
elsején foglalja el pozícióját egye
temünkön, felhívta a figyelmet

arra, hogy bár ígéreteket kaptunk 
a felsőoktatási törvénytervezettel 
kapcsolatban, még mindig nem 
dőlhetünk hátra. Nagy Dávid, a j 
H O O K  vezetője szólalt fel utol
sóként; a felsőoktatási törvényt 
egy épülethez hasonlította, mely
ben a munkások silány munkát 
végeztek; ezeket le kell váltani. Az 
esemény tragikusan zárult: egy ! 
Magyar Felsőoktatás feliratú ko- j 
porsóval jelképesen eltemettük és í 
gyászoljuk egyetemeinket.

Pekoli Miklós

Jubileumi
díszoklevelek
■  Egyetemünk minden évben ünnepélyes keretek között kora 
ősszel adja át az 50, 60, 65 és 70 éve végzett egykori hallgatóinak 
az őket megillető arany-gyémánt-vas és rubin jubileumi díszok
levelet. A szeptember 29-én tarto tt Jubileumi Díszoklevél átadó 
ünnepségen 52 arany oklevelet, 36 gyémánt oklevelet és egy vas
oklevelet adottt át Mészáros Tamás rektor.

Ötven éve tvégzett, és arany oklevelet kapott:
Adász István, Dr. Bandula László, Dr. Bódy László, Csanádi Pál- 

né, Csehik Ferenc, Chikán Annamária, Csorba János, Fenyvesi József, 
Ferenci Pál, Dr. Forgács Endre, Gál Lajos, Dr. Gálik Lászlóné, Dr. 
Gulyás Andrásné, Dr. Hajdú Anna, Dr. Harmath Béla, Hőgyes End
re, Dr. Huszár Ernőné, Dr. Kapolyi László, Karsai Lajosné, Dr. Ke
rékgyártó György, Dr. Kiska Ferenc, Dr. Klemencz Ferenc, Kocsárdi 
László, Kocsis Erzsébet, Kovács Lászlóné, Kozma Gábor, Kozma 
Gáborné, Krizsán János, Láday Zsuzsanna, Lénárt József, Lukács 
Jenőné, Magyari András, Mátrai Ferenc, Mikula János, Dr. Molnár 
István, Dr. Molnár Istvánná, Molnár Miklósné dr., Mozer József, Dr. 
Nagy Gizella, Nagy Tibor, Dr. Nemes Ferenc, Dr. Palkovits Rezső, 
Pákozdi Eszter dr., Dr. Puskás Sándor, Dr. Puskás Sándorné, Reich- 
né Pethő Ágnes, Sebestyén Miklós, Dr. Szathmáry Miklós, Szirtes 
László, Dr. Túrák János, Dr. Virágh István, Dr. Virág József

Gyémánt oklevelet kapott:
Battha Endre, Bánki Ervinné, Dr. Beck Béla, Dr. Bender Györgyné, 

Dr. Bóc Imre, Dr. Boros Gáborné, Dr. Budai Lászlóné, Csonka Géza, 
Éva József, Farkas Edit, Fábián Zoltán, Gróf Endre, Heltai András, 
Janicsek Lajos, Dr. Juhász László, Kántor József, Dr. Kéri Elemér, Dr. 
Köves Pál, Laki Erika, Dr. Mezei Gábor, Dr. Mezei Gáborné, Mol
nár Arpádné d\, Dr. Molnár László, Mórocz Béla, Dr. Nagy Lajos, 
Neu dőld Józsei S. Orosz László, Dr. Patla Károly, Pádár Gyuláné, 
Schnábelt Kárdy, Dr. Soóky Dezső, Szász Tamásné, Dr. Tóth Gyula, 
Dr. Zalka Ferenc, Zsila Lajos, Zsolt Antal

A hatvanöt éve, 1946-ban végzett Monoki György vasoklevelet 
vehetett át.

Közkérdés-Körkérdés
Ismét megrendezték Egyetemünkön az immár hagyományossá vált Karrier Expo-t. Az október 26-27-én 

nagy sikerrel megtartott állásbörze kapcsán a hallgatókat ezúttal arról faggattuk, hogy mit gondolnak, a dip
loma kézbevételét követően milyen szempontok játszanak szerepet jövendőbeli munkahelyválasztásuk során.

Legközelebb lapszám unk decem ber 15-én  jelenik m eg. 

Lapzárta: decem ber 2.

Czenthe Anna, Nemzetközi ta
nulmányok BA, I. évfolyam

A fizetés és esetleges külföldi 
lehetőségek mellett számomra 
mindenképp számít majd az is, 
hogy a munkámat tudjam akár 
otthonról is végezni. Mivel család 
mellett szeretnék majd dolgozni, 
fontos a rugalmas beosztás.

Németh Lóránt, Vezetés és szer
vezés MA, II. évfolyam

Számomra a két leglényege
sebb szempont az, hogy jó közös
ségben végezhessem a munkámat, 
és természetesen az, hogy a lehető 
legmagasabb fizetést kapjam.

Szabó Tamás, Gazdálkodás és 
menedzsment BA, III. évfolyam

Mivel van egy jól jövedelmező, 
jelenleg elég stabilnak is számító 
saját vállalkozásom, bízom benne, 
hogy a jövőben sem kényszerülök 
majd állást keresni.

Lévai Annamária, Nemzetközi 
tanulmányok BA, I. évfolyam

Elsődleges szempont a fizetés, 
de mivel az egyetem befejezését 
követően szeretnék egy, vagy akár 
több évig külföldön is dolgozni, 
így mindenképp olyan cégekben 
gondolkodnék, ahol vannak ilyen 
lehetőségek.

Kraft Ilona Márta, Gazdálkodás 
és menedzsment BA, I. évfolyam

Az alapvető kérdések mellett 
arra helyezném a hangsúlyt, hogy 
milyen fejlődési lehetőségek nyíl
nak számomra a munkavégzés 
során, de az is fontos szempont, 
hogy a vállalat mennyire ember- 
központú és környezettudatos.

A hallgatókat megkérdezte: Dicsük Dániel 
A fotókat készítette: Bogdán András
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Aktuális állásajánlatok
vállalat pozíció referenciaszám jelentkezési határidő

Sara Lee Hungary Zrt. Trade marketing specialist 2011/0317/Á azonnal

Morgan Stanley Credit Risk Management Analyst 2011/0261/Á 2011.11.05

Morgan Stanley Vlarket Risk Department Analysts -  Capital 2011/0263/Á 2011.11.05

Philip Morris Magyarország Kft. Pénzügyi gyakornok 2011/0310/Á 2011.11.07

Career Development Office Hosts/Hostesses 2011/0342/Á 2011.11.10., 12:00

A Z INFORM ÁCIÓ HATALOM! Álláslehetőség pályakezdőknek, 
frissdiplomásoknak

2011/0320/Á 2011.11.13

Ernst & Young Junior tanácsadó — Tranzakciós Tanácsadás 
Szolgáltatások területre

2011/0284/Á 2011.11.17

Fiavon Group Kft. Asszisztens 2011/0332/Á 2011.11.20
Vodafone Operations Centre Hungary Accounts Payable Analyst 2009/0157/Á 2011.12.05

Vodafone Operations Centre Hungary Business Support Analyst 2009/0154/Á 2011.12.05

Vodafone Operations Centre Hungary Financial Positions 2009/0158/Á 2011.12.05
Vodafone Operations Centre Hungary Master Data Analyst 2009/0156/Á 2011.12.05

Vodafone Operations Centre Hungary Order-to-Cash Analyst 2009/0155/Á 2011.12.05

Duna International College-Budapest Management Teacher 2011/0309/Á 2011.12.06

PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2011/0258/Á 2011.12.06

Aktuális szakmai gyakorlatok
vállalat pozíció referenciaszám jelentkezési határidő

Philip Morris Magyarország Kft. Pénzügyi gyakornok 2011/0311/Szgy 2011.11.07
Career Development Office Hosts/Hostesses 2011/0343/Szgy 2011.11.10., 12:00

MFB Zrt. Praktikum Program 2011/0347/Szgy 2011.11.15

Ernst 8C Young Business Development Trainee 2011/0282/Szgy 2011.11.17

Fiavon Group Kft. Asszisztens 2011/0333/Szgy 2011.11.20

Ernst & Young Pénzügyi gyakornok 2011/0335/Szgy 2011.11.21

Ernst & Young Könyvvizsgáló gyakornok 2011/0290/Szgy 2011.11.25

Ernst & Young Könyvvizsgáló gyakornok -  
tesztírási időpontok

2011/0322/Szgy 2011.11.25

PwC IT  Audit gyakornok 2011/0321/Szgy 2011.11.30

PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2011/0259/Szgy 2011.12.06

ABInBev Internships 2011/0315/Szgy 2012.01.31

Antall József Tudásközpont Szakmai gyakorlat 2011/0138/Szgy folyamatos

Deutscher Bundestag Internationales Parlaments-Stipendium 
(IPS)

2010/0277/Szgy folyamatos

Aktuális külföldi szakmai gyakorlato l<

vállalat pozíció referenciaszám ielentkezési határidő

Continental AG Intern on the field of Purchasing 2011/0017/Nszgy azonnal

Google Online Media Associate Programme 
Internships (OM AP) in Dublin

2011/0014/Nszgy azonnal

N.V. Robert Bosch S. A. Assistant Quality /  Piurchasing Manager 2011/0026/Nszgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Finance — Internal Control 2011/0020/Nszgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Logistics Coordination Support 2011/0022/Nszgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Marketing 8C Project Assistant 
Automotive Technology Benelux

2011/0024/Nszgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Quality Coordination Support 2011/0023/Nszgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Sales and Project Management 
Toyota

2011/0025/Nszgy 2011.11.15

Siemens Enterprise Communications Intern for strategy projects 2011/0044/N  szgy 2011.11.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Logistics Coordination Support 2011/0021/Nszgy 2011.11.31.

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Controlling 2011/0031/Nszgy 2011.12.15

N.V. Robert Bosch S.A. Internship Controlling at Bosch Rexroth 2011/0032/Nszgy 2011.12.15

Videoplugger LTD Marketing internship 2011/0003/Nszgy 2011.12.31

APPINA TRAVEL GmbH Praktikant 2011/0002/Nszgy folyamatos

CATT Innovation Management 
GmbH

Placement opportunities 2011/0010/Nszgy folyamatos

Henkel Central Eastern Europe GmbH
Internship Brand Management Laundry & 

Home Care CEE (m /f) — 
starting December 2011 

Internship Brand Management Laundry &

2011/0033/Nszgy
V

folyamatos

Henkel Central Eastern Europe GmbH Home Care CEE (m /f) -  
startingjanuary 2012

2011/0034/Nszgy r  irolyamatos

H iltiA G Intern (m /f) in Technical Marketing 2011/0036/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m /f) Marketing in Business Unit 
Chemicals

2011/0037/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/ f ) Project Management in 
Business Excellence

2011/0038/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m /f) Project Management in 
Roll-out Projects

2011/0039/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m /f) Sourcing Controlling 2011/0040/Nszgy folyamatos

H iltiA G Intern (m /f) Supporting the Spare Parts 
Project Management

2011/0041/Nszgy folyamatos

HiltiA G Internship Market Research (m /f) 2011/0042/Nszgy folyamatos

HiltiA G Internship Product Management (m /f) 2011/0043/Nszgy folyamatos

InterNations Intern 2011/0035/Nszgy folyamatos

Spanish Work Exchange Programme Hotel placements 2011/0018/Nszgy folyamatos

r
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A Te ambíciód a mi hivatásunk!

Állásajánlatok tanulmányaid alatt és után 
Karriertanácsadás és pályaorientácó 
Karriertervező és készségfejlesztő tréningek 
Networking
Szakmai gyakorlatok itthon és külföldön

s z e m é l y e s e n :  Fővám tér 8. fszt. 31. 
e - m a i l e n :  karrier@uni-corvinus.hu

1996 óta a munkáltatók diplomás toborzó 
és kiválasztási partnere 
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 
Több mint 1000 élő munkaadói kapcsolat 
Évente több száz állás, szakmai gyakorlat 
és munkáltatói rendezvény 
Országos és nemzetközi integrált állásbörzék 
Diplomás karrierkövetés és Alumni networking

www.karrierexpo.hu 
karrier@uni-corvinus.hu 
1093 Budapest Fővám tér 8. 
T e l :  06 1 215 5538 
T e L /fa x :  06 1 482 5080

Kövess minket a Facebookon is 
Lapunk immár a népszerű közösségi oldalon is elérhető. 

Lájkold az oldalunkat, írj az üzenőfalunkra: 
w w w .facebook.com /kozgazdasz

Aktuális program ok
vállalat pozíció / program referenciaszám jelentkezési

határidő

BCE Karrier Iroda Karriermenedzsment 2011/0269/P azonnal
szeminárium

BCE Karrier Iroda Alakítsd ki Personal 2011/0338/P 2011.11.06
Karrier Nap, a Te napod! Brandedet! c. előadás

BCE Karrier Iroda FÓRUM a kötelező szakmai 2011/0344/P 2011.11.06
Karrier Nap, a Te napod! gyakorlatról

BCE Karrier Iroda 
Karrier Nap, a Te napod!

Karrier Nap, a Te napod! 2011/0346/P 2011.11.06

BCE Karrier Iroda
Erasmus Külföldi Hallgatói 
Szakmai Gyakorlat 2012/13

2011/0345/P 2011.11.08

Tájékoztató Előadás

PwC „Másokról szól" társadalmi 
felelősségvállalás pályázat

2011/0281/P 2011.11.08

Ernst & Young Ernst & Young 2011/0337/P 2011.11.16
Adószeminárium 2011

Ernst & Young Ernst & Young Audit 2011/0318/P 2011.11.18.
Championship 2011 10:00

BCE Karrier Iroda Karrier-tanácsadás 2008/0112/P folyamatos

BCE Karrier Iroda
Pályázati felhívás a BCE 

külföldi szakmai gyakorlaton
2011/0035/P folyamatos

résztvevő hallgatóinak

PwC Online próbateszt 2011/0140/P folyamatos

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.facebook.com/kozgazdasz
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Egypercesek

Im pressziók
Kompetenciák

Ahogy megyek haza a koliba, a villamoson feltűnik egy ritka szép 
lány. Pont a tandemmel találkoztam a büfében, az egy szem csúnyács
ka kislánnyal, aki jelentkezett az ESN-nél, hogy magyarul tanulna. 
Akár ez a lány is jelentkezhetett volna pedig... Ja. De ő sajnos valószí
nűleg rájött, hogy magyar tudás nélkül is versenyképes...
Koli muri

Mivel az ebédhez mindenképp szükség lesz egy tányérra, kénytelen 
vagyok elmosni egyet a kedves lakótársak által használtak közül. Kicsit 
megpiszkálom a mosogatóból kiállító hegyet, hátha az alján akad egy 
kevésbé undorító, de nincsen. Úgyhogy találomra elmosunk egyet szé
pen, lekaparva a rászáradt többnapos gusztustalanságokat. Végén kéz
mosás, kaja ki a hűtőből, és... NEM. A főzelékhez mély tányér kéne, én 
meg egy lapos tányérral szenvedtem. Hát... Ha az Úr igazságos, talán 
a végítéletnél majd be lehet számíttatni egy-két kisebb vétség fejében.
Lengyel-magyar két jó barát...

Centrum villamosmegálló, ahogy felérek a lépcsőn, épp elindul a 
villamos, ami nekem kellett volna. „B.zd meg”. Mellettem egy hang: 

„K.rwa.” Egy nyelvet beszélünk.
Akció akciós arcoknak

Bevásárlás, a héten akció van ar kedvenc készkajáimra, 6,19 helyett 
5,19 pénzért adják. Veszek hármat, amivel így kb. 210 forintot spóro
lok... Bosszantóan jó érzés. Hiába, a Kádár-rendszer utolsó eresztése.
Budapest Varsóból...

„sokkal jobban szeretlek, mint máskor, minden percben rád gon
dolok százszor...”
Kis délutáni jelenés

Egy délutáni szundi után felébredve hirtelen nem tudtam eldön
teni, hogy egy szép mosolygós lány tényleg benyitott a szobába, de 
aztán gyorsan lelépett, mert látta, hogy alszom, vagy csak álmodtam 
őt... Névjegyet mindenesetre nem hagyott itt, úgyhogy érdemben vé
gül is tök mindegy.
Két perc alázat

Az egyik forgalmas utcán szembejön velem egy hasonló korú srác, 
akinek könyöktől lefelé mindkét karja csonka... Kis fogyasztói vilá
gunkban azt hiszem, túl sok mindenre vágyunk, amire nincs is szük
ségünk, és túl kevés dologért vagyunk hálásak, ami fontos, és meg is 
adatott... Bocsánat, bocsánat, bocsánat. (A témához ajánlom Ady 
Endre Köszönöm, köszönöm, köszönöm c. versét.)
Új idők új meséi

Kicsiny lakrészünk ajtaja mellett van egy polc. Annak a legalsó 
polcán pedig egy kis műanyag, világoskék női papucs. Hogy hogyan, 
és mikor került oda, nem tudja senki. Még az is lehet, hogy Hamu
pipőkéé volt... Bár ez elég szomorú lenne, mert ha nem volt annyira 
részeg, hogy ne emlékezne semmire, és a lány nem nagyon csúnya, 
akkor a party másnapján Miguel szomszéd biztos körbement volna a 
papuccsal a koliban, megtudni, ki volt nála múlt éjszaka...
A közgazdász bevásárol 1.

Ajándékbeszerző turné a közeli hipermarketben. Elég sok arcnak 
ígértem ezt-azt, úgyhogy gyorsan telik a kocsi. Az egyik helyi (és 
egész jó) desszert esetében most speciális akció van, alig 100 Ft plusz 
pénzért 30%-kal nagyobb kiszerelést is lehet venni. Valahol megér
né... valahol meg, ha ötöt veszek, akkor az +500 Ft és +1,5 egységnyi 
cucc a bőröndben. Úgyhogy a normál verzió jön. Egyébként is, mi
nek ártsak többet kedves barátaim és üzletfeleim egészségének, mint 
amennyit egy társadalmi konvenció miatt muszáj?
A közgazdász bevásárol 2.

Az alkoholos pultnál külön kell fizetni az öt vodkáért. A néni ala
posan végigmér, majd közli, hogy nagyon fiatalnak nézek ki, és hogy 
ezért ő megtekintené a személyimet. Nézek egyet, aztán elé tartom a 
magyar személyit és a zöld varsói egyetemi diákot, úgyhogy rendben 
vagyunk. Azért vicces. Kicsiny életem kb. negyedét egy az egyben le
tagadhatnám. Lehet, érdemes is lenne...
Búcsú az Erasmustól

Varsó, a Tudomány és Kultúra Palotája 30. emeleti kilátóterasza 
késő este, három nappal a hazaindulás előtt. A félév elején is voltam itt, 
a mentorral és két fura ismerősével. Akkor is be lehetett innen látni az 
egész várost, de akkor még idegen volt az egész, és innen fentről eléggé 
sivár. Aztán eltelt bő négy hónap, és most tudom, mi merre van, hol tud
nék egy jót enni, hol olcsóbb a bevásárlás, melyik villamos merre megy... 
Budapest után pillanatnyilag ezt a várost ismerem legjobban. És azt hi
szem, szeretem is. Nem volt persze tökéletes az itteni idő, sőt, kimon
dottan tökéletlen volt. De volt. És jó, hogy volt -  mint az élet általában.

Vágó Péter

Képriport
A Nemzeti Erőforrás Minisztérium előtti Szalay 
utcát nem 7-8 ezres tömegre tervezték, a több száz 
méteres masszív hallgatótömeg elfoglalta az egész 
környéket az október 27-i H O O K  tüntetésen. El
vileg ötkor kezdődtek az események, de fél óráig 
csak bulizenéket hallgathattak a demonstrálok 

— valószínűleg a BME-sekre vártak, mert ők ér
keztek meg utoljára. Fél hatkor aztán megjelent a 
színpadon a műsorvezető. Addigra lassan be is sö
tétedett, amint az Klári és Fanni felvételein látszik.

Nagy Klára és Hermán Fanni felvételei
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Beszélgetés India magyarországi nagykövetével

India a világ 
élvonalában
■  Egyre többet hallhatunk a keleti feltörekvő nagyhatalmakról. 
India, Kína, Oroszország az előrejelzések szerint potenciálisan esé
lyesek átvenni a világ gazdasági vezető szerepét. Elsősorban ezzel 
kapcsolatban beszélgettünk Gauri Shankar Gupta őexcellenciájával, 
India Magyarországra akkreditált nagykövetével.

-  Ön szerint mik India utóbbi 
években tapasztalható> rendkívül 
gyors ütemü fejlődésének elsődle
ges okai?

-  A gyarmatrendszer komoly 
problémákat okozott nekünk, de 
a függetlenedés útjára lépve meg
újult erővel kezdtünk el fejlődni. 
Nagyon tehetséges matematiku
saink vannak, de általában is el
mondható, hogy IT-szektorban, a 
banki szférában és a kreatív mű
szaki ágazatokban is a világ élvo
nalához tartoznak az indiaiak. A 
fiataljaink rendkívül dinamikusak 
és vibrálóak. Nagyon jó szellemi 
képességgel vannak megáldva és 
tudatosan mindent megtesznek a 
fejlődés érdekében.

-  Tény, hogy India villám
gyorsan fejlődik, de nagyon na
gyok a különbségek vidék és város 
között. A z állam foganatosított 
intézkedéseket a vidéki szegénység 
ellen?

-  Valóban főleg vidék és vá
ros között van különbség, de nagy 
különbség van a szegények és 
gazdagok között is. Indiában 200 
millió ember él szegénységben.

A kormány sok lépést tesz meg 
azért, hogy csökkentse ezt a szá
mot. Élelmiszersegélyeket, mun
kát, oktatási programokat biztosít 
a szegények számára.

-  Rengeteg indiai emigrál 
nyugati államokba, ugyanakkor 
egyre több nyugati lakos próbál In
diában karriert befutni. Hogyan 
áll a kormány a népmozgásokhoz?

-  A kormány nem támogatja a 
kitelepülőket, sőt próbálja motivál
ni őket a hazatérésben. Többnyire 
már csak tanulni és tapasztalatot 
szerezni mennek el más országok
ba, s később hazatérnek. Egyre 
több munkahely van, joggal hívják 
haza India szülötteit, ráadásul már 
az is egyre kevésbé jellemző, hogy 
külföldre mennek tanulni. A hoz
zánk bevándorlóknak különböző 
orientációs programok segítenek 
a letelepedésben. A külföldiek jó 
eséllyel kezdenek új életet Indiában.

-  Hogyan jellemezné Ma
gyarország és India kétoldalú kap
csolatait?

-  A két ország kapcsolata 
igazán kiváló immáron évtizedek

Tókés Márton felvétele

óta. A politikai együttműködést 
színészek, közéleti szereplők és tu
dósok is segítették, hiszen például 
számos magyar színész lelt boldog
ságra és nyugalomra Indiában. Or
bán Viktor miniszterelnök urat is 
meghívtuk hazánkba, 2012-re vár
juk látogatását. Mindezek mellett 
több mint egy milliárd amerikai 
dollárnyi indiai tőke van jelenleg is 
Magyarországon. Tehát a politikai 
és közéleti együttműködésen kívül 
kiváló gazdasági kapcsolatokkal is 
rendelkezünk. Fontosnak érzem 
továbbá kiemelni, hogy Magyaror
szág nagyon tehetséges ország, ki
váló emberekkel. Sokkal nagyobb 
erő lakozhat benne, ha az állam
polgárok összefognak, és együtt 
dolgoznak közös célokért.

-  Egyetemünk hallgatói közül 
vélhetően sokakat vonz a diplomá

ciai pálya, és az ezzel járó utazási 
lehetőségek. Ön több mint hatvan 
országban járt már. Melyiket ked
velte leginkább?

— Nem tudok egyetlen ked
vencet megnevezni, hisz mind
egyiket másért szerettem. Azt 
azonban elmondhatom, hogy Me
xikó, Franciaország és Mongólia 
különösen közel került a szívem
hez.

— Érezte már úgy, hogy nem 
akar újabb országba költözni?

— Fiatalkoromban imádtam 
utazni, hisz folyamatosan új kul
túrákkal, új emberekkel találkoz
tam. Rengeteget tanultam nap
ról napra. Mindezek ellenére az 
ember elérkezik egy olyan korba, 
amikor érzi a letelepedés fontos
ságát. Számomra ez az idő most 
érkezett el.

-  Esetleg Magyarországon?
-  Nem, szülőföldemen sze

retnék letelepedni, de nagyon sze
retem Magyarországot és az itt élő 

-embereket.

-  Végezetül tudna adni né
hány hasznos tanácsot egyete
münk hallgatóinak?

-  Először is mindenképp ál
lítsanak fel egy prioritási sorren
det! Minden nem lehet a miénk, 
így el kell döntenünk, mit szeret
nénk igazán. Ezután, ha megvan, 
mit akarunk elérni, mindenképp 
ragaszkodjunk hozzá, ne enged
jünk belőle. Továbbá minden 
szituációban a maximumot kell 
nyújtanunk. Végezetül pedig, ha 
valamibe belekezdtünk, ne köny- 
nyelműsködjük el.

Burján Szilárd

Ex-közgázos
Diplomacik

Dióhéjban a német egyetemi oktatásról

Kopogás, sapka, helyi szótár

A DiploMaci egy, a Corvinusos 
hallgatókat kiemelten érintő 
blogos vállalkozás, hiszen az első
sorban külpolitikával foglalkozó 
online naplót egykori és jelenle
gi Közgázos fiatalok szerkesztik. 
Olyanok, akik érdeklődnek a világ 
dolgai iránt, akik nem elégednek 
meg azzal, amit a piacon meglé
vő orgánumok külpolitikai újság
írás címén közvetítenek, és akik 
szeretnek tanulás, munka, vagy 
bármi más mellett valami olyan 
kihívást csempészni saját életükbe, 
amire aztán örökre büszkék lehet
nek. Hiszen a leírt szó érték, mely 
sohasem fog elveszni.

A DiploMaci jelenleg az or
szág egyik vezető külpolitikai 
blogja, amely hónapról hónapra 
fejlődik. Egy évvel ezelőtt, ami
kor indultunk, a szülőkön és né
hány közeli baráton kívül még 
senki más nem olvasott minket. 
Mára azonban már több mint

négyszázötven követővel rendel
kezünk a Facebookon, havonta 
nagyjából ezren tekintik meg az 
oldalunkat, nyár végén az Index 
és a hvg.hu közös blogversenyén, 
a Goldenblog hírblog kategóriájá
ban a száz induló közül a huszon
hatodik helyen végeztünk, és a 
kezdetek óta közel harminc alka
lommal kerültünk az Index cím
lapjára. Emellett napirenden van a 
DiploMaci folyamatos fejlesztése, 
hiszen Magyarország vezető kül
politikai Mogjává szeretnénk válni.

Ha érzed magadban a kihívást 
arra, hojy egy dinamikusan fej
lődő, fiatal és ambiciózus csapat 
tagja legyél, köztünk a helyed. A 
http://diplomaci.blog.hu, vagy a 
Facebook / DiploMaci Blog elér
hetőségeinek bármelyikén megta
lálsz minket, illetve reményeink 
szerint a jövőben időről időre ol
vashatod írásainkat a Közgazdász 
hasábjain is.

Németh Áron Attila

■  Külföldön minden máshogy 
működik -  kétévnyi Corvinusos 
tapasztalatokkal érkezve Bam- 
bergbe, egy hónap után még 
mindig nem szoktunk teljesen 
hozzá az itteni újdonságokhoz, 
ítéletmondás helyett következ
zenek az apróbb eltérések.

Mint minden egyetemen, itt is 
hivatalos megnyitóval kezdődik 
a szemeszter -  itt sem kötelező 
persze, de a karonként három na
pos rendezvénysorozat program
jai elég széles palettán mozogtak 
ahhoz, hogy aki akart, talált ma

gának elfoglaltságot. Kötetlenül 
lehetett kérdezni a dékántól és a 
tutoroktól, az embernek nyíltnap- 
szerű érzése volt. Emellett kap
tunk egy tájékoztató füzetecskét, 
amiben a frank nyelvjárás jellemző 
mondatai benne voltak, így nem 
lepett meg, mikor a „Wie bitte?” 
helyett a„Hé?”-t hallottam...

Persze a prog
ramok után az órák 
is elkezdődtek, és 
rögtön az első héten 
megtapasztalhattuk, 
hogy több helyen is 
eltérnek az itteni szo
kások a hazaiaktól: 
több oktató is hasz
nálja a diák mellett 
az írásvetítőt, így a 

professzorok kézírásához is hozzá 
kell szoknunk. Az előadásfóliákat 
rendszerint az órák előtt feltöltik 
a helyi moodle-ra , hogy a szor
gos német egyetemisták előre ki
nyomtathassák. Évközben egyéb
ként nem sokat követelnek meg

az embertől, nekünk is csak egy 
tárgyból kell prezentálni és be
adandót írni, általában a szemesz
ter végi vizsga á jellemző.

A diákok is különböznek egy
két dologban. Az teljesen normális 
otthon is, ha az ember sapka-sál
ban érkezik előadásra; az azonban 
számomra szokatlan, hogy — a fű
tés dacára -  úgy is maradjon. Míg 
a Corvinuson általában csak az 
előadásokat szoktuk megtapsolni, 
Bambergben minden óra végén, a 
pádon való kopogással illik meg
köszönni az elhangzottakat. Az 
egyes órák között harmincperc
nyi szünet van, azonban a helyiek 
sokszor még ezt sem hajlandóak 
megvárni, és ha a tanár nem küldi 
ki őket, már az előző előadás alatt 
igyekeznek minél jobb helyet fog
lalni maguknak. Mindezek azon
ban csak apró eltérések -  felfigyel
tünk rájuk, de az ittenieknek ez 
teljesen normális.

Székely Balázs

http://diplomaci.blog.hu
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BéKÖN

Központban a BRIC-országok

Bereczki Nóra felvétele

■  November 4-5-én 130 fő 
részvételével megrendezésre ke
rült az MKT Corvinus diákszer
vezet Budapesti Közgazdasági 
Napok konferenciája, melynek 
témája a „Változó világgazdaság: 
Magyarország és a BRIC orszá
gok” volt. A rendezvény két nap
ján a négy feltörekvő országról 
halhattunk érdekes előadásokat 
és párhuzamot vontunk a Ma
gyarországhoz fűződő viszo
nyuk kapcsán is.

A kínai kapcsolatokban rejlő 
lehetőségek című előadásból, me
lyet Nádasi Tamás, a Magyar Ke
reskedelmi és Iparkamara Kínai 
Tagozat elnöke és az Aquaprofit 
Zrt. alapítója tartott megtudtuk, 
milyen ivóvíz ellátási problémák
kal küzd Kína. A vezetékes víz 
egész Kínában emberi fogyasz

tásra alkalmatlan, mivel felszíni, 
szennyezett víztározókból szár
mazik. Kínában az ivóvíz prob
lémák miatt szükség lenne új 
víztározók, valamint víztisztító 
rendszerek építésére. Ha ehhez 
hasonló, vagy más technológi
át, terméket szeretne egy magyar 
vállalkozás kivinni Kínába, akkor 
csak úgy van érre esélye, ha egy 
megfelelő kínai partnerrel tud szö
vetkezni, aki ténylegesen együtt is 
akar dolgozni vele, s nem csupán 
a technológiát szeretné lemásolni.

A konferencián szó esett, még 
a Dél-Afrikai Köztársasággal 
BRICS országokra bővült együtt
működésről is, melyről Dr. Pólyi 
Csaba, volt Brazíliai nagykövet 
beszélt. Kiderült továbbá az is, ho
gyan képes Brazília a válság alatt is 
töretlenül fejlődni. A legfontosabb 
kulcstényezők az alacsony infláció,

a munkahelyteremtés, hazai válla
latok támogatása, szociális háló
zat kiépítése és a külkereskedelmi 
partnerek diverzifikálása voltak.

Katonai szempontból is meg
vizsgáltuk a BRIC országokat, az 
egyik ilyen előadást Dr. Szternák 
György tartotta az Európa ra- j 
kétavédelmi rendszerről orosz j 
szemszögből, ahol számos érde
kes információ hangzott el. Mi
vel a hadászat is halad a korral, s 
a technika vívmányaival, fontos, 
hogy informatikailag is lépést 
tudjon tartani a fejlődéssel. Mint 
megtudhattuk, jelenleg ugyan az 
USA és Oroszország is rendelke
zik nagy hatótávolságú rakétákkal, 
de a két ország sok kérdést illető
en nem hajlandó együttműköd
ni. Szintén ebben a témakörben 
egy kerekasztal-beszélgetés során 
Dr. Nógrádi György és Dr. Sze
nes Zoltán azt vizsgálták, hogy a 
NATO hogyan viszonyul gazda
ságilag és politikailag Kínához és 
Oroszországhoz.

A konferencia végén verseny 
került megrendezésre. Ezt köve
tően dr Halm Tamás az Magyar 
Közgazdasági Társaság főtitkára 
tartotta meg a konferencia záró-, 
beszédét. (

Kovács Alexandra

Neves szakemberek előadásai a Közgázon

Dicsük Dániel felvétele

■  A Világgazadasági Tanszék 
által a Nemzetközi gazdaság és 
gazdálkodás mesterszakos hall
gatóknak tartott Nemzetközi 
vállalati stratégiák kurzus kere
tein belül Wolf László, az OTP 
Bank Nyrt. vezérigazgató-he
lyettese tartott előadást Egyete
münkön. A korábban szintén a 
Közgázon végzett sikeres bankár 
az OTP külföldi terjeszkedésé
ről beszélt az érdeklődőknek.

Gál Péter, a tantárgy felelőse 
fontosnak tartja, hogy a gazdasági 
élet ismert szereplői is beszéljenek 
a hallgatóknak munkájukról, ta
pasztalatukról, hisz így életszerűvé 
válhatnak az elvi ismeretek, amiket 
a tárgy keretében tanulnak. Ki
emelte, hogy nem csupán az a cél, 
hogy a hallgatók megértsék azokat 
a modelleket, melyek meghatároz
zák a vállalatok nemzetköziesedési 
stratégiáit, de nagy hangsúlyt he
lyeznek az önálló stratégiaalkotási 
készségek fejlesztésére is.

Az OTP Kereskedelmi Banki 
Divíziójáért felelős vezérigazgató - 
helyettes az előadás során beszélt 
a bank nemzetköziesedéséről, 
stratégiai politikájáról, a külföldi 
piacokon elért sikereiről és téve
déseiről, kudarcairól is. Termé
szetesen az általánosságok mel

lett konkrét példákat és rövidebb 
elemzéseket is hallhattunk, és mi
vel a bankszektorra kiemelten hat
nak a különböző gazdasági muta
tók és makrotényezők, sok szó 
esett az OTP érintett országairól 
is. Utóbbival kapcsolatban azt is 
megtudhattuk, hogy a külföldi le
ánybankok közül a legsikeresebb
nek a bulgár, az orosz és az ukrán 
pénzintézet számít, ám közöttük 
is rengeteg eltérést találhatunk, 
hisz míg a bulgár az általános la
kossági piacon számít erősnek, az 
ukrán bank ügyfelei inkább az 
elitrétegekből kerülnek ki.

Wolf László kiemelte, hogy 
az OTP nemzetközi stratégiája 
a válságot követően is helyesnek

bizonyult, hisz a néhány kudarc 
ellenére az egyenleg még mindig 
pozitív. Ráadásul a nemzetközi 
trendekben is igazolódni látszik 
az, hogy csak a legnagyobb ban
koknak lesz igazi jövője, a kiseb
bekre pedig visszaesés vagy meg
szűnés várhat.

Az illusztris meghívottak lis
tája még tovább bővül, hisz a kur
zus következő vendége november 
24-én Bojár Gábor, a Graphisoft 
alapítója lesz. Az ismert cégvezető 
előadásán keresztül megtudhatjuk 
majd, hogy milyen stratégiai célok 
és eszközök határozták meg egy 
kis magyar vállalat nemzetközivé 
válását.

d.d.

katedra

Mi volt előbb, tyúk vagy tojás
■  Idén is a hagyományos Nobel-díjakkal együtt osztották ki a svéd 
jegybank által alapított „A közgazdaságtudomány Alfred Nobel 
emlékdíjat” melyet két amerikai professzor, Thomas J. Sargent és 
Christopher A. Sims vehetett át.

Mint ahogy azt Vincze János a Matematikai Közgazdaságtan és 
Gazdaságelemzés Tanszék oktatóa elmondta, a két kutató elsősorban a 
makroökonómiával kapcsolatos rródszertani és gyakorlati kutatásaiért 
részesülhetett az elismerésben. Sins az ökonometria hetvenes évekbeli 
megújításából vette ki a részét a makroökonometriai módszerek fejlesz
tésével, míg Sargent a neoklasszikus közgazdaságtan problémái megol
dásában végzett úttörő munkát, és manapság az ő újításai jelentős részét 
képezik a makromodellezés alapvető eszköztárának.

A két kutató eredményeinek segítségével a korábbiaknál sokkal pon
tosabban meghatározhatóak a különböző makroökonómiai folyama
tok, illetve gazdaságpolitikai döntések egymásra gyakorolt hatásai. Míg 
régebben nehéz volt elválasztani az összefüggések okát és okozatát, az 
amerikai professzorok kutatása révén új fejezethez érkezett a közgaz
daságtan tudományos vizsgálata és a gazdaságpolitikai döntéshozatal is.

d.d.

Hosszú Zsuzsanna kapta 
a Szép Jenő-díjat

Hosszú Zsuzsanna, 2011-ben végzett gazdaság-matematikai 
elemző mesterszakos hallgatónknak ítélték oda idén a Szép Jenő-dí- 
jat. Az átadásra október 18-án került sor az Egyetem, a professzor
ról elnevezett termében. A kuratórium Zsuzsanna jó tanulmányi 
eredményével, kimagasló TDK dolgozatával és kiváló demonstrátori 
munkájával indokolta a kitüntetést.

Szép Jenő professzor úr a Matematika tanszéket vezette sok éven 
át, emellett alapítója volt egyetemünk nemzetközileg is elismert tudo
mányos folyóiratának, a Pure M.thematics and Applications-nek. A 
professzor egészen 2004-es hálákig aktívan dolgozott egyetemünkön.

A díjat a névadó professzor családja alapította 2009-ben olyan 
hallgatók számára, akik tanulmányi és szakmai munkájukban átlag 
feletti eredményt értek el, A díj odaítélésének további feltétele a ki
emelkedő teljesítmény a matematika és az operációkutatás területén, 
ezen belül is az algebrában és a játékelméletben. A dijat 2010-ben 
Csernai Eszter, 2009-ben pedig Pál Jenő gazdaságmatematika szakos 
hallgatók nyerték el.

Pekoli Miklós

Vallás a 
g a z d a s á g b a n

Közel negyven amerikai, euró
pai és ázsiai kutató együttműkö
désnek eredményeként jelent meg 
a „Handbook of Spirituality and 
Business” című kötet a nemzet
közi hírű Palgrave Macmillan Ki
adó gondozásában. A kötet szer
kesztői Luk Bouckaert, a Leuveni 
Katolikus Egyetem professzora és 
egyetemünk Gazdaságetikai Köz
pontjának vezetője, Zsolnai Lász
ló professzor.

A könyv átfogó, enciklopédi
kus szemléletben mutatja be a vallás és a spiritualitás szerepét a gazda
ság, az üzlet és a társadalom területén. A spiritualitás interdiszciplináris 
(filozófiai, idegtudományi, pszichológiai és etikai) megközelítése mellett 
részletesen tárgyalja a világvallások — többek között a judaizmus, a ke
reszténység, az iszlám, a hinduizmus, a buddhizmus, a konfucianizmus 

-  gazdasági tanait. Tartalmazza a legfontosabb globális problémák spiri
tuális szempontú elemzéseit és tárgyalja a materialista management vilá
gán túlmutató legfontosabb üzleti modelleket és gyakorlatokat. A kötet 
weboldala: http://www.palgrave.com/products/title.aspxípid=381312

http://www.palgrave.com/products/title.aspx%c3%adpid=381312
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Beszélgetés Mészáros Tamással, Egyetemünk leköszönő rektorával

„Nyugodt lélekkel vonulhatok vissza”
■  December 31-ével véget ér 
egy hosszú, nyolc éves, szűk érte
lemben véve az újraszervezésről 
szóló periódus a Corvinus életé
ben, hisz rektorunk, Dr. Mészá
ros Tamás az év végén leköszön 
tisztségéről. Ezzel kapcsolatban 
beszélgettünk vele az Egyetem 
jelenlegi stratégiai helyzetéről, 
rektorsága jellemzőiről és sze
mélyesjövőbeli terveiről.

-  Legutóbbi beszélgetésünk 
óta, melyet a Corvinus esetleges 
felnégyeléséről folytattunk, úgy 
tűnik, ilyen téren komoly előrelé
pések történtek. . .

-  Tény, hogy a felsőoktatási 
törvénytervezet mellékletében 
szerepel a Budapesti Corvinus 
Egyetem, ám ebből közvetlenül 
csak az következik, hogy a kor
mány nem most kívánja megvál
toztatni a felsőoktatás szerkezeti 
struktúráját. Ügy vélem azonban, 
hogy átszervezések nélkül nem 
lehetséges kivonni a Széli Kálmán 
Tervben szereplő összeget, tehát 
elképzelhető, hogy a jelenlegi fel
lélegzés csak időszakos lesz.

-  Egy kart biztos elveszítünk 
januártól -  milyen adminisztráci
ós és szervezési nehézségekkel talál
koztak a Közigazgatástudományi 
Kar kiválásával kapcsolatban?

-  Visszatekintve úgy gondo
lom, minden nagyon simán, gör
dülékenyen ment, hisz törvényileg 
minden jól elő lett készítve. N e
künk is érdekünk az, hogy kollégá
ink és hallgatóink jó helyre kerül
jenek a jövőben is, és bízom abban, 
hogy a kialakult közös tevékeny
ségeinket nem kell leállítanunk 
vagy feldarabolnunk a későbbiek
ben sem. Nehézségek is akadtak 
persze, például a Kína-központtal 
kapcsolatban is, mivel annak a te

vékenysége összegyetemi szinten 
is roppant jelentős. Mostanra ez 
a probléma is megoldódott, és a 
Pesti Campus Nyelvi Intézetének 
keretein belül mi is létrehoztunk 
egy hasonló szervezetet.

-  Ezt követően tehát két cam- 
pusunk marad. Milyen szintre 
jutott a Közgáz és a Villányi út 
integrációja az utóbbi években?

-  Alapvetően, mivel az egyko
ri Közgáz és az AF is elsősorban 
a társadalomtudományok terüle
tén dolgozik, velük szorosabban 
együttműködve jóval kiterjed
tebb oktatási egységesítés is be
következhetett volna. A Budai 
Campussal szemben ilyen ered
ményeket sokkal nehezebb elérni 

-  mindazonáltal itt is tettünk már 
lépéseket. Emellett fontos, hogy 
a gazdasági és vagyoni integráció 
száz százalékig megtörtént, s en
nek köszönhetően mindkét cam
pus jelentős előnyökre tett szert. 
Nekünk megszűntek a financiális 
nehézségeink, a Villányi út pedig 
jelentős presztízsnövekedésre tett 
szert a Corvinus-brandnek kö
szönhetően.

-  Miben változott az egyetemi 
élet az elmúlt nyolc évben?

-  Sok munkával járó idő
szakot éltünk, amikor átvettem 
az intézmény irányítását, hiszen 
akkor dolgoztuk ki a Budai Cam
pus integrációját -  az első rektori 
évnyitóm volt például a Corvinus 
névadó ünnepsége is. Amiatt, 
hogy érezhető volt, hogy ez az 
összefogás csak azért megy végbe, 
hogy ne kelljen más, esetleg fájóbb 
megoldást találni, a mindennapi 
légkör is eléggé feszült volt. Ügy 
vélem, hogy e téren jelentős po
zitív változás következett be, és 
mostanra teljes mértékben megta

nultuk tisztelni egymást.
-  Miket tart a nyolc év legko

molyabb kihívásainak és legjelen
tősebb eredményeinek?

-  Rektorságom alatt a legna
gyobb kihívásnak a Bologna-rend- 
szer bevezetése számított -  renge
teg adminisztrációt igényelt ez a 
nem könnyű folyamat. Én most is 
Bologna-párti vagyok, ám el kell 
ismerni, hogy követtünk el hibá
kat, s ennek köszönhető az, hogy 
ma, nagy költségek árán, túlságo
san sok szak, szakirány, tantárgy 
van jelen az egyetemen. Legbüsz
kébb pedig a végbement infra
strukturális fejlesztésekre vagyok, 
hisz például az új épület hasznát 
azok értékelik igazán, akik már 
megépítése előtt itt szorongtak 
az akkor komoly helyhiánnyal 
küzdő Közgázon. Emellett több 
komoly fejlődés jelentő felújítást 
is végrehajtottunk, s bízom benne, 
hogy nem kerül olyan helyzetbe 
az Egyetem, hogy a későbbiekben 
ezek fenntarthatatlanná váljanak.

-  Hogy jellemezné, milyen 
vezetési elvek szerint irányította a 
Corvinust?

-  Annak idején a pályázatom
ban is azt írtam, hogy „Erezzük 
jól magunkat”. Tisztában vol
tam azzal, hogy nem lehetek egy 
többszörösen integrált egyetem 
minden területében kompetens, 
szakértő vezető, így mindig azt 
vallottam, hogy a rektor feladata I 
az eredményes munkavégzéshez 
szükséges feltételek biztosítá
sa. Nyugodt lélekkel vonulhatok 
innen vissza, hisz úgy érzem, ezt 
magas szinten sikerült teljesíteni.

-  Még körülbelül másfél hó
napig tölti be a rektori tisztséget. 
Milyen feladatai lesznek még ez 
alatti

Stratégia és irányvonal kell

Dicsük Dániel felvétele
-  A Corvinus hallgatóinak 

első embere leszel hamarosan. Mi
lyen út vezetett idáig?

-  2009-ben választottak meg 
először a kari HŐK vezetőjének, 
azóta kétszer szavaztak bizalmat 
nekem. Több éves tapasztalataim
nak köszönhetően látom, hogy a 
hallgatók elvárásai megváltoztak 
a HÖK-kel kapcsolatban, ezért 
adtam be a pályázatomat az elnö
ki pozícióra, melynek betöltésére 
egyhangúlag bizalmat szavaztak 
számomra.

-  Mik azok a fő célok és gon

dolatok, amiket megfogalmaztál a 
pályázatodban?

-  Le kell szögeznem, hogy ez 
nem egy „békeidős” pályázat, tehát 
válságreakciókat tartalmaz. Meg 
kell újítanunk az egész HÖK- 
öt, stratégiát, irányvonalat kell 
választanunk. Az egyik kar kivá
lik januártól, új rektor kerül az 
egyetem élére és jelentősen vál
tozni fog a felsőoktatási törvény 
is. Szerkezeti változtatások szük
ségesek a HÖK-ön belül, ehhez 
alapszabály-módosítás kell. El 
kell érnünk azt, hogy a hallgatók 

-  és a diákszervezetek is — ne csak 
saját céljaikat nézzék, hanem az 
egész egyetem érdekeire is figyel
jenek oda. Átláthatóbbá szeret
ném tenni a H Ő K  tevékenységét, 
például a diákjóléti ügyekben -  
sokak számára nem világos, kinek 
a hatáskörébe tartoznak ezek. A 
kollégiumok közösségei nálunk 
háttérbe szorultak, pedig más 
egyetemeken ezek a közélet fon
tos motorjai -  ezen a területen is 
változások kellenek. De ami a leg
fontosabb: az átalakuló törvényi

környezetben meg kell őriznünk 
jogainkat, és erős érdekképviselet
ként kell működnünk.

-  Milyen új terveid vannak, 
amiket meg szeretnél valósítani?

-  Hiányzik az igazi integráció 
a két campus között, és sajnos nem 
csak oktatói, vezetői szinten. Ezen 
változtatni kell, A kis lépések is 
sokat jelentenek, például az órák 
hosszának egységesítése, a nyelvi 
képzések és a testnevelés össze
hangolása, valamint a diákok köz
életi együttműködése. Szeretnék 
az egyetemi HÖK-ben felállítani 
egy független felügyelőbizottságot 
és munkába állítani egy hallgatói 
esélyegyenlőségi ügyvivőt is. To
vábbi fontos célom egy egységes, 
minőségi hallgatói médiacentrum 
létrehozása, rádióval, online TV- 
vei és újságjaink összehangolá
sával. A testnevelés fejlesztését a 
HŐK továbbra is támogatja, idén 
például megszerveztük a Kinizsi 
kollégium konditermének fejlesz
tését. Remélhetőleg minél előbb 
találunk további megoldásokat is.

Pekoli Miklós

-  Néhány, már jóval koráb
ban egyeztetett külföldi látogatás 
mellett rengeteg búcsúzkodás vár 
rám. Részint tervezzük, hogy in
tézményi szinten elköszönünk a 
Közigazgatástudományi Kartól, 
de én magam is szeretnék külön- 
külön a campusoktól elbúcsúzni. 
Mindemellett bízom benne, hogy 
egy valóban szép ünnepségen 
nyílik majd lehetőségem átadni a 
rektori láncot Rostoványi Zsolt 
dékán úrnak.

-  Mik a január elsejét követő 
időszakkal kapcsolatos tervei?

Stiber Judit felvétele 
-  Bár a rektori tisztségről lekö

szönök, az Egyetemen maradok és 
tanítani fogok, továbbá már most is 
több kutatási projektünk is fut sok 
tehetséges PhD-hallgató részvételé
vel. Mindez azonban nagyban függ 
attól, hogy az egyetemi polgárok a 
jövőben hogyan állnak majd hozzám. 
Sok változás várható a mindennap
jaimban, s mindez először bizonyára 
szokadan lesz. Huszonhét éve töl
tök be valamilyen vezetői tisztséget 
az egyetemen, és eddig ez határozta 
meg az életem jelentős részét.

DicsukD

A  i
ékp wjá

Kovács Zsolt leköszönő EHÖK elnök

-  Milyen volt EHÖK elnök
nek lenni három cikluson keresztül?

-  KZS: Nagyon intenzív. A 
2008 és 2011 között eltelt idő úgy 
tűnt, mintha nem is négy, hanem 
tíz év lett volna. Az integrációs 
munkánkat leginkább egy ház 
építéséhez tudnám hasonlítani. 
Mondjuk azt, hogy a 2008-ig tar
tó szakasz volt a telek kiválasztása, 
az ezt követő négy év pedig a ház 
felépítése. Most már megvan a ház 
struktúrája, az utódok .feladata az 
lesz, hogy berendezzék.

-  Mi az, amit felépítettetek? 
Mi felelne meg a falaknak?

-  Ezt több részre bontanám. 
Az integráció elején a Hallgatói 
Önkormányzat még kereste az 
identitátását. Mi akkor elsősor
ban az egyetem akkori vezetésével, 
egy kultúrált, párbeszéden alapu
ló együttműködés kialakításába 
kezdtünk. A következő lépés a di
ákszervezetek kultúrájának megis
merése és a diákszervezetekkel való 
együttműködés fejlesztése volt. A 
harmadik szint pedig az egyete
men kívüli szervezetek és embe
rek általi megítélés formálása volt. 
Fontos célunk volt, hogy az egyete
met ne csak a hallgatók eredményei 
alapján ismerjék meg, hanem, ren
delkezünk egy komoly, dolgozó és 
alkotói közösséggel. Ennek eléré
seképpen országos szinten komoly 
kapcsolatépítésbe és együttműkö
désbe kezdtünk. Ez is megmutat
kozik abban, hogy az elmúlt két 
HÖOK elnökségi ciklusba is tud
tunk elnökségi tagot delegálni.

-  M it tartasz a legnagyobb si
kerednek?

— Szerintem az, hogy vissza
szereztük a partnereink bizalmát. 
Ez azért nagyon fontos, mert erre 
lehet építkezni.

-  Mi volt számodra a legna
gyobb kihívás?

— Leginkább az, hogy három, 
komoly identitással rendelkező 
campust kellett összefognunk, és 
megtanulni az egyetem céljaiért 
együtt dolgozni, kompromisszu
mokat kötni. Megtalálni annak a 
mondját, hogy mindenkinek az 
igényét kielégítve tudjunk az in
tegrációs folyamatban előre halad
ni, nem volt könnyű.

-  Te látsz olyan jövőképet, 
ahol minden Corvinusos diáknak 
azonos identitása lesz?

— Szerintem már alakulóban 
van, hogy a diákok első identitása az 
egyetem, a Corvinus legyen. A má
sodik szintén fontos identitátusuk, 
a Kar, ahova tartoznak. Ez önma
gában szerintem egy fontos ered
mény. Amin még dolgozni kell, az 
az átjárhatóság. Ezért volt jó a kínai 
nyelv órák elindítása, mert azokon 
mind a hét kar diákjai együtt ve
hettek részt. Az integrációt alulról 
lehet igazán megindítani. Fontos, 
hogy a diákok igényeljék a közös 
találkozási pontokat. Amíg nem ta
lálkoznak, sokan azt se tudják, hogy 
az egyetemnek hét kara van.

-  Milyen terveid vannak a 
jövőre nézve? Mi lesz a következő 
projekt?

— Nekem még van egy fél
évem mester szakon, amit már a 
Nemzeti Közszolgálati Egyete
men fogok befejezni. O tt is, ha
sonlóan a Corvinus kezdeteihez, 
egy új rendszer épül, egy új egye
temet kell kialakítani, és remélem, 
hogy hozzá tudok járulni ehhez a 
munkához az elmúlt négy év alatt 
megszerzett tapasztalataimmal.

Kraft Anikó
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A Corvinus jövendőbeli rektora optimista az egyetem jövőjét illetően

Beszélgetés Rostoványi Zsolt 
megválasztott rektorjelölttel
■  Mint az mostanra már alig
hanem minden érdeklődő szá
mára ismert, a három aspiráns 
közül a Szenátus november 
7-én tartott rendkívüli ülésén 
Dr. Rostoványi Zsoltot, a Tár
sadalomtudományi Kar dékán
ját jelölte az év végén leköszö
nő rektor, Dr. Mészáros Tamás 
utódjául. A Nemzetközi Tanul
mányok Intézetének vezetője 
már az első fordulóban megsze
rezte a szavazatok többségét, így 
ő kap lehetőséget pályázati prog
ramja megvalósítására.

„Amennyiben a köztársasági 
elnök kinevezi...” — akár az összes 
kérdésünk kezdődhetne így a rek
torjelölttel folytatott beszélgetés 
során. Mindazonáltal úgy gondol
juk, hogy tekintsünk el a rektorvá
lasztási folyamat körülményeitől, 
és fókuszáljunk inkább arra, hogy 
jobban megismerhessük azt az 
embert, aki vélhetően az elkövet
kezendő években a Corvinus első
számú vezetője lesz.

-  Tavaly májusban elég kri
tikus hírek érkeztek az Egyetem 
jövőjével kapcsolatban. Bár jelen
leg úgy tűnik, hogy nem fenyeget 
minket a megszűnés veszélye, még 
számos nyitott kérdés van. Ön sze
rint továbbra is veszélyben van a 
Corvinus önállósága?

-  Úgy vélem, hogy ez a kér
dés jelenleg lekerült a napirendről, 
mindazonáltal minden erőfeszí
tést meg kell tennünk annak érde
kében, hogy az Egyetemet ne csu
pán fenntartani, de fejleszteni is 
tudjuk. Bár még nincs elfogadott 
felsőoktatási törvény, a jelenleg 
ismert javaslat viszonylag kevés 
konkrétumot tartalmaz, így to
vábbra is nyitottnak kell lennünk 
a külső feltételrendszer lehetséges 
változási irányaival kapcsolatban. 
Ilyen például a hallgatói létszám- 
keretek éves, kormányrendeletek
kel történő meghatározása.

-  Pályázatában többször is 
szerepel lehetőségként más buda
pesti egyetemekkel való különböző 
formájú együttműködés. Ez nem

veszélyezteti a Corvinus autonó
miáját:?

-  Ha megtaláljuk a leginkább 
megfelelő megoldásokat, akkor 
nem. Alapvető fontosságúnak 
tartom a tudományegyetemmé 
válást és a kutatóegyetemi cím el
nyerését. Előbbi elérését sok más 
kritérium mellett a profilbővítés 
is elősegítheti. A „több lábon állás” 
a műszaki-természettudományi, 
netán élettudományi irányban 
történő profilbővítés ráadásul szá
mos egyéb, járulékos előnnyel is 
szolgálhat. Érthető az a kormány
zati szándék is, amely racionali
zálni kívánja azt a jelenlegi állapo
tot, amikor gyakran két tucatnyi 
intézmény kínál hasonló jellegű 
képzéseket ráadásul nagyon eltérő 
minőségben.

— A más felsőoktatási intézmé
nyekkel történő együttműködés?

— Ez történhet olyan lazább 
egyetemközi szövetség létreho
zásával, melyre a kilencvenes 
években már volt példa, ám be
következhet karok és intézmé
nyek integrálódásával is. Mind
azonáltal ha ilyen helyzet áll elő, 
arra fogunk törekedni, hogy ne a 
Corvinus integrálódjon máshova, 
hanem mi integráljunk más intéz
ményeket magunkba.

-  A Corvinusnak jutó álla
milag finanszírozott hallgatói ke
retszám megnyirbálása -  például 
a tehetséges ám kevésbé jómódú 
jelentkezők kiesése miatt -  nem 
okozhat minőségromlást az Egye
temnek?

-  Létszámcsökkenés minden 
bizonnyal várható — főleg a pesti 
karok esetében, melyek képzései 
nem tartoznak a kormányzat ál
tal jelenleg preferált kategóriába 
—, ám arra mindenképp törekedni 
kell, hogy ne veszítsünk a jelenle
gi színvonalunkból. Ez egyáltalán 
nem tarthatatlan feladat, hiszen 
költségtérítéses képzésekre eddig 
is csak magas pontszámokkal le
hetett bekerülni hozzánk, s ebből 
továbbra sem szabad engedni.

— Ha eltekintünk a törvény- 
tervezet okozta bizonytalanságok

tól, pusztán az általános gazdasá
gi helyzet tükrében is kijelenthető: 
nem könnyű helyzetben veszi át az 
Egyetem rektori láncát.

-  Az egyetem finanszírozá
sa és finanszírozhatósága mindig 
alapvető kérdés, ám jelenleg a kül
ső feltételek valóban nem tűnnek 
túl kedvezőnek, hisz a hazai és 
nemzetközi gazdasági problémák 
erősen kihatnak a felsőoktatásra 
is. Olyan, több lábon álló rend
szert kell tehát kiépítenünk, mely 
képes megoldani a kivont állami 
pénz hiánya okozta gondokat. 
Ez lehetséges a belső források 
optimálisabb kiaknázásával, a 
tartalékok feltárásával, illetve ma
gántőke bevonásával is. Utóbbit 
fokozhatjuk például vállalatokkal 
való szorosabb együttműködés, 
illetve külföldi hallgatók nagyobb 
létszámú magunkhoz vonzása ré
vén is. Ez utóbbi ráadásul része 
annak a nemzetköziesedési folya
matnak, amely stratégiánk egyik 
meghatározó eleme.

-  Vélhetően, mint általában új 
vezetések esetében, elsőként Ön is 
az Egyetem szervezeti felépítésével 
foglalkozik majd.

-  Konkrétumokat nem sze
retnék mondani addig, amíg ala
posan át nem tekintjük minden 
egyetemen belüli szervezet mű
ködését. Finanszírozási megta

Dicsuk Dániel felvétele

karításokra mindenképpen nagy 
szükség van, így -  szem előtt tart
va a nagyobb hatékonyság elvét — 
minden bizonnyal sor kerül majd 
különböző karcsúsításokra, hisz, 
mint ahogy arra a pályázatomban 
is utaltam, vannak olyan intéz
ményrészek, melyek nem, vagy 
nem kellőképpen váltották be a 
hozzájuk fűzött reményeket.

-  Programjában többször ír 
a megmaradó három-három kar 
további integrációjának fontossá
gáról, s példaként hozza a nyelv- 
oktatást és a testnevelést is, mint 
lehetséges kapcsolódási pontot. 
Mit gondol, a mindennapi életben 
is kialakulhat a két campus között 
szorosabb viszony?

-  Ügy vélem, hogy e téren 
több fontos lépést is lehet és 
kell még tennünk. Egyik ilyen a 
corvinusos identitás erősítése, hisz 
rendkívül fontos, hogy a campusok 
az összegyetemi érdekek mentén 
lépjenek fel. Oktatási téren is po
tenciálisan nagy fejlődést érhe
tünk el a meglévő magas szintű 
társadalomtudományi-gazdasági, 
illetve agrártudományi képzés kö
zötti szorosabb együttműködés 
révén, hisz így akár Magyarorszá
gon egyedülálló, a jövőt tekintve 
kifejezetten piacképes szakokat is 
képesek lehetünk majd elindítani. 
Ez ráadásul az egyetemi szintű vál
lalkozások terén is komoly lehető
ségeket rejt magában — ez utóbbira 
a felsőoktatási törvény jelenlegi 
tervezete is nagy hangsúlyt helyez.

Emellett fontos kiemelni, hogy 
amikor az integráció a volt Kerté
szeti Egyetemmel, nagy reménye
ket tápláltunk a matematikai-in
formatikai és környezettudományi 
irányú szorosabb együttműködés 
irányába. Ezen a téren eddig nem 
sok minden történt, ugyanakkor 
látok lehetőségeket arra, hogy akár 
addig a szintig is eljuthatunk, hogy 
az a Corvinus esetleges jövőbeli 
profilbővítését is lehetővé tegye.

-  Sokan vélik úgy, hogy a ma-

Stiber Judit felvétele

gyár egyetemek elsősorban a ku
tatások terén nem tudják felvenni 
a versenyt a tehetősebb intézmé
nyekkel. Mit gondol, milyen előre
lépésekre van ilyen téren lehetőség?

— Bár feltétlenül szükség van 
jelentős erősítésre e téren, komoly 
kapacitásokkal rendelkezünk. 
Kollégáink számos pályázaton is 
sikert arattak az utóbbi időben, és 
úgy gondolom, hogy a jövőben is 
építhetünk erre, hisz így lehetősé
günk nyílik a financiális hátrányok 
csökkentésére. Emellett a külföldi 
társintézményekkel való együtt
működést sem csupán oktatási, ha
nem kutatási célokra is lehet hasz
nálni, tehát bízom benne, hogy a 
jövőben ez is nagyobb hangsúlyt 
kaphat. Tovább kell fejleszteni 
a kutatásösztönzési rendszert, 
még nagyobb hangsúlyt fektetve 
a doktori iskolák tevékenységére, 
az utánpótlás nevelésére. A kellő 
mennyiségű és minőségű hazai és 
nemzetközi publikáció megjelen
tetése ráadásul kritériuma a tudo
mányegyetemmé, illetve kutató- 
egyetemmé válásnak is, márpedig 
úgy vélem, hogy mindenképp ezt a 
célt kell a szemünk előtt tartanunk.

— Kissé személyesebb vizekre 
evezve, nem fog Önnek hiányozni 
a rektori tisztséggel járó protokol
láris és adminisztrációs feladatok 
miatt háttérbe szoruló oktatási és 
kutatási tevékenység?

— Hosszú távon mindenképp 
szeretnék majd időt szakítani 
ezekre is, hiszen nagyon szeretek 
mind oktatni, mind kutatni, ám 
tisztában vagyok azzal, hogy jelen
leg az egyetemi fejlesztési stratégia 
kidolgozása, illetve egyéb, a rekto
ri tisztséggel járó fontos feladatok 
prioritást élveznek, így minden 
energiámat ezekre kívánom for
dítani. Emiatt az első időszakban 
nagyon kevés időm juthat bármi 
másra, de egy egyetemi vezetőnek 
elsősorban az intézmény érdekeit 
kell a szeme előtt tartania.

Dicsük Dániel
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A Kína Központ hírei
A Peking Egyetem delegációjának látogatása

A kelet-európai kőrútján Budapestre látogató neves kínai partner- 
egyetemünk, a Peking Egyetem hivatalos küldöttségét november 8-án 
fogadta Mészáros Tamás rektor. A megbeszélésen a héttagú delegáció 
a hallgatói-, oktatói mobilitás elindításáról valamint a két intézmény 
nyelvi intézeteinek együttműködési lehetőségeiről egyeztettek a BCE-t 
képviselő résztvevőkkel.

A megbeszélést követően a delegáció egyetemünk kínaiul tanuló 
hallgatóinak tartott tájékoztatást. Bemutatták a PKU képzéseit, angol 
nyelvű programjait és az ösztöndíjhoz jutás lehetőségeit, majd válaszol
tak az érdeklődő hallgatók kérdéseire. A rendezvényt a Kína Központ 
és a Nemzetközi Iroda közösen szervezte.

(balról jobbra) Wang Yazhang (Deputy Director, Admission Office), Wang Yong 
(Deputy Director, Office of International Relations), Krasznahorkai Dorka, Qin 
Chunhua (Director, Admission Office), Rostoványi Zsolt, Mészáros Tamás, 
Csicsmann László, Guan Haiting (Vice Provost), Chen Yuehong (Department of 
Chinese Language and Literature), Kerekes Sándor, Veres Erzsébet, Liu Mingli 
(Deputy Dean, Graduate School)

Kínai nyelvű egyetemi honlap
Hamarosan indul a Kína Központ által készített kínai nyelvű egye

temi honlap, mely a Nemzetközi Iroda Nemzetközi Disszemináció 
című 4.2.3-08/1/KMR-2009-0004 számú TÁMOP-alprojektjének 
keretében jött létre, és a magyar, ill. angol nyelvű egyetemi honlapokról 
lesz közvetlenül elérhető.

Turay Balázs felvétele

A BCE új kínai partneregyeteme -  Northwest Agriculture and 
Forestry University

November 10-ll-éna„HosszútávúfenntarthatóságbiztosításaKína 
és az Európai Unió együttműködésével” című TÁMOP-4.2.1/B-09/1/ 
KMR-2010-0005 azonosítójú európai uniós projektünk keretében 
szervezett nemzetközi konferencia résztvevőjeként egyetemünkön járt 
Northwest A&F University (Yangling /  Xi'an) öttagú delegációját ve
zető rektor helyettes, Hou Xi és egyetemünk rektora, Mészáros Tamás 
együttműködési keret-megállapodást írt alá a konferencia zárónapján.

SZÉCHÉNYI TERV

Kánya Ildikó felvétele

A Nemzetközi 
Tanácsadó 
Testület ülése
B  Egyetemünk Nemzetközi Ta
nácsadó Testületé 2011. novem
ber 11-én tartotta utolsó ülését 
ebben az összetételben. Az ülést 
Csáki Csaba, a Testület elnöke és 
Mészáros Tamás, rektor nyitotta 
meg, de az ülésen a résztvevőket 
köszöntette a rektorjelöltté vá
lasztott Rostoványi Zsolt dékán is.

Idén négy új taggal bővült 
a 2009-ben Mészáros Tamás 
kezdeményezésére alakult tes
tület: Hakan Hakansson pro
fesszor (Norwegian School of 
Business), Georg Noga profesz- 
szór (Universität Bonn) és Dorte 
Salskov-Iversen professzor asz- 
szony (Copenhagen Business 
School) kapott meghívást.

Mészáros Tamás összefoglaló
jában nemcsak az elmúlt év ese

ményeire tért ki, hanem dióhéjban 
visszatekintett a rektorként töl
tött nyolc évének fontosabb ese
ményeire és eredményeire, majd 
ezt követően ismertette a magyar 
felsőoktatásban zajló eseménye
ket, különös tekintettel a készülő 
felsőoktatási törvényre és annak 
Corvinus Egyetemre gyakorolt 
hatásaira.

A testületet Kerekes Sándor 
rektor helyettes tájékoztatta az 
egyetem nemzetközi és kutatási 
stratégiájáról, illetve az egyetem 
nemzetközi helyzetképét rögzítő 
projektről. Bernáth Jenő profesz- 
szor a BCE doktori iskoláit mu

tatta be és a PhD képzés fontossá
gáról tartott előadást. A TÁMOP 
projekt segítségével megvalósult 
tudományos és kutatási központ
ról Palkovics László professzor, a 
közgazdaságtudomány szerepéről 
és egyetemünkön betöltött pozíci
ójáról pedig Magas István profesz- 
szor tartott előadást.

Csáki Csaba professzor úr, a 
Nemzetközi Tanácsadó Testület 
elnöke összefoglalta az elmúlt idő
szak legfontosabb mozzanatait és 
köszönetét mondott a tagoknak 
az aktív közreműködésért, hasz
nos tanácsokért és építő kritiká
kért.

A Nemzetközi Tanácsadó Tes
tület tagjainak többsége részt vett 
az előző napi „Chinese-European 
Cooperation for Long-term 
Sustainability” nemzetközi konfe
rencián, amelyről elismerően nyi
latkoztak.

V.E.

MAGYARORSZÁG MEGÚJUL

H A projektek az Európai Unió
támogatásával, az Európai Szociális Alap 
társfinanszírozásával valósulnak meg.

Kánya Ildikó felvétele

Búcsúzunk László Jánostól, a Terv Tanszék volt vezetőjétől
László János, a közgazdaság-tudomány doktora, egyetemünk Jö

vőkutatás Tanszékének Professor Emeritusa 2011. szeptember 14-én 
életének 86. évében elhunyt.

László János 1952-ben agrárszakon szerzett diplomát a Magyar 
Közgazdaságtudományi Egyetemen. Két éven át a Marx Károly Köz
gazdaságtudományi Egyetem tanársegéde, majd tagozatvezetője volt. 
A Minisztertanácsban, az Országos Árhivatalban és az MTA Közgaz
daságtudományi Intézetében végzett munkái után visszatért egyete
münkre. 1968-70 között a Népgazdaság Tervezése Tanszék docense, 
majd egyetemi tanára volt, az 1993. évi nyugdíjazásáig. 1972-80 között 
nehéz (olykor feszült) hallgatói-oktatói kapcsolatok közepette vezet
te a Tanszéket. Vállalta a szellemi erőfeszítést ahhoz, hogy megtalálja 
az utat a feszültségek mérsékléséhez. 1998-tól a Jövőkutatás Tanszék 

Professor Emeritusaként gyakorlati tapasztalataival gazdagította a jövőről való gondolkodást.
László János tudományos kutató munkáját elsősorban a hazai mezőgazdaság fejlesztése terén végezte. 

1961-ben kandidátusi, majd 1969-ben akadémiai doktori fokozatot szerzett. Az agrártudományokban és 
az agrárpolitikában való jártassága, valamint átfogó, komplex szemlélete szilárd hátteret biztosított számá
ra a makrofolyamatok vizsgálatához is. Jelentős szerepe volt a népgazdaság tervezése tantárgy megújításá
ban és a tanszék intézetté formálásában.

László Jánost a fiatalokat kedvelő és minden téren segítő tanárként és vezetőként, valamint kellemes 
társasági emberként ismertük és szerettük. Hiányozni fog kedves lénye.

Emlékét kegyelettel és szeretettel megőrizzük.
Nováky Erzsébet 

a Jövőkutatás Tanszék vezetője
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Dresscode

Rigoletto, farmer, 
napszemcsi

Szenvedély, szerelem és féltékenység

Otthoni operák
Ha nem akarsz megfelelni a dresscode-nak, kényelmesben élveznéd a 

muzsikát, megteheted -  de otthon. A Kossuth Kiadó folytatja 
a népszerűvé vált klasszikus zenei sorozatát, és a nagysi
kerű Világhíres zeneszerzők után most az operairodalom 
legszebb műveit jelenteti meg 21 kötetben CD mellék
lettel. A CD-n sodró lendületű nyitányok, fülbemászó 
dallamok, népszerű áriák csendülnek fel a 20. század 
leghíresebb operacsillagainak előadásában. A legendás 
élő felvételek a milánói Scalában, a Metropolitanben vagy 
a Bécsi Állami Operaházban páratlanul izgalmas zenei 
élményt jelenthetnek mindenkinek. A Világhíres operák 
sorozat visszarepít minket az operák aranykorába. Csak 
némi kíváncsiság kell, és az operaházak hangulata egy-egy órára 
beköltözik az otthonunkba.

k4 , j S l :  í  .

gr /

Városi villanások

A látszat

Meghívó, rajta a megjelenésnél: 
alkalomhoz illően. Ha úgy gondo
lom, hogy a flitteres salsa ingben 
fogom megtisztelni az adott prog
ramot, akkor szava ne legyen sen
kinek, nem szóltak, mit értenek 
az alkalomhoz illés alatt. De azért 
néhány dologgal még egy koala 
mackó is tisztában van: például 
Operába, színházi előadásra (itt 
nyilván nem pl. a Krétakörről be
szélek) nem megyünk farmerben, 
pólóban, szakadt ingben. Értem, 
hogy trend, önkifejezés, de arra 
a kétszer háromnegyed órára te
gyük már félre a Párizsi Divathe
tet. Néhány hete az Operában, a 
Giselle című előadáson jártam, és 
konstatáltam, hogy a japán turis
ták vagy nem tudnak olvasni, vagy 
minden pénzüket a jegyre költöt
ték, ezért jöttek edzőcipőben és 
kockás ingben (vagy egy lázadó 
tinédzser kérdeztek meg, nálunk 
mi a szokás). Persze ne gondoljuk, 
hogy mindenki más tökéletesen 
elegánsan mászkált, néhányan va
lószínűleg egyenesen kerti gereb-

Az érdeklődőket „Az év sajtó
fotója” fogadta a bejáratnál: az af
gán asszony, aki megszökött férjé
től, ezért megcsonkították az orrát 
és füleit. Kellően sokkoló kép volt 
indításként. Ez után következtek 
sorjában a tavalyi év „nagy esemé
nyei”, melyek egyszerre voltak el- 
borzasztóak és csodálatra méltóak 

-  utóbbi jellegük a fotósok mun
káját dicséri. Érthető módon több 
fotó illusztrálta a haiti földrengést, 
a pakisztáni árvizet, a növekvő 
menekültproblémát és a fejlődő 
országok nyomorát. Sok fényké
pen egy-egy gyermek a központi 
szereplő, a fotósok ezzel próbálják 
még hatásvadászóbbá tenni őket. 
Ezek közül a legművészibb talán 
az „Egyedi hír” kategória győztese: 
egy fekete lány piszkos ruhában és 
hófehér kereszttel a nyakában bá
mulja az égő piacot. Az egész kép 
sötét, a kereszt mégis szinte világít.

Öröm az ürömben, hogy idén 
is van magyar díjazott. Lakatos 
Péter fotója a Szabadság hídról 
lezuhanó égő öngyilkost örökíti

lyézés/fiürdőszoba takarítás után 
jöttek. Mikor felejtettünk el öl
tözködni? Nem felöltözni, hanem 
normálisan kinézni, megkülön
böztetni az otthoni, munkahelyi, 
alkalmi ruhákat. Tény, hogy nagy 
részük marha kényelmetlen, szűk, 
nem lehet bennük mozogni ren
desen, az ember már ránézésre is 
befeszül tőlük. Azonban van egy 
kis félreértés: továbbra sem ma
gunknak öltözködünk a színház
ban, hangversenyen, hanem azok
nak ott elöl, művészek, vagy mi. 
Ha felállók a színpadra, körülné
zek, és egy csapat szakadt verébre 
emlékeztető alakot látok, nem iga
zán az jutna eszembe, hogy érté
kelik a munkámat.

Ha a KGB-re is elővesszük a 
legszebb énünket (bár előfordul
hat, hogy más célok lebegnek a há
lózó szeme előtt, mint a fellépők 
iránti tisztelet), akkor alkalman
ként igazán belefér valami kényel
metlen, elegáns cuccot felvenni.

Ocskay Lilla

meg. A jókor elkapott pillanatért 
kiérdemelte a „Vezető hír” kategó
ria első díját.

Szerencsére azért nem csak 
katasztrófák történnek körülöt
tünk. A „Sport” kategória nyertes 
képeinek nagy része az Ifjúsági 
Olimpián készült — sajnálatos 
módon magyart nem láthattunk 
rajtuk, pedig Kapás Boglárka az 
egész verseny egyik legeredménye
sebbje volt. Egy Julian Assange- 
ról készült fotó is bekerült a leg
jobbak közé; kétségtelen, hogy a 
2010-es év egyik legjelentősebb 
embere volt.

A természetfotók a szépségük
kel együtt megdöbbentőek voltak. 
Köznapi ember elképzelni sem 
tudja, hogyan készülhet el egy-egy 
ilyen remekmű.

És hogy mik lesznek a jövő 
év nyertesei? Egyelőre nem tudni, 
azonban szinte biztos, hogy Líbia, 
Bangkok, Fukushima és a londoni 
zavargások bent lesznek a legjobb 
fotók között.

Időnként érdemes adni egy po
font a közhelyeknek, azzal, hogy 
elgondolkozunk rajtuk. Sajnos 
ezt nehéz tudatosan megtenni. 
Kell egy lökés, egy esemény vagy 
egy érzés, hogy eszünkbe jusson 
milyen mély bölcsesség is rejtőzik 
az ezerszer hallott mondatok és 
kifejezések mögött, amiken pont 
ezért, már el sem gondolkozunk.

gondolat: már megint bedőltem a 
látszatnak.

Egy: 24-es villamos as usual. 
Egy fickó nagy hévvel mesél, ami
kor fellépek. Hiába akar szétes
ni alattunk a sárga csoda mégis 
minden szót hallok. Anyuról 
van szó és Anyu testvéréről, aki 
mindig csak bosszúságot okozott 
és mindennek elmondta Anyut, 
most mégis a vérét szívja. Nincs

ez így jól... Emberünk közben 
egyre jobban beleéli magát a tör
ténetbe. Mi ezzel a baj? Az, hogy 
egyedül van. Se utastárs, se mobil, 
se headset. Még csak egy jóindula
tú idegen se, aki félszeg mosollyal 
hallgatná a szerencsétlen flótást. 
Már éppen eszembe jut, hogy én 
is lehetnék az a kedves idegen, de 
a mesélő ekkor hirtelen rám néz, 
felpattan és felém indul. Azért ki
veszem a kezem a zsebemből. Ki 
tudja? Lehet, hogy veszélyes. Már 
olyan közel van, hogy látom a me
redt tekintet gazdáját: egy fáradt 
és bevérzett szempárt. A fickó az 
utolsó pillanatban az ajtó felé for
dul és leszáll a villamosról. Basz- 
szus! Mégis headset volt...

Kettő: Hosszú nap vége. Két 
zh, miegymás. Ilyenkor még a ha
zafele út is felér egy fél sörrel. De

nyilván megtalál egy egyszerűbb 
kinézetű forma, hogy „ne hara
gudjak már, de ha lenne egy per
cem". Pont nincs és apróm se. Úgy
hogy mennék is tovább, de erre 
jön, hogy légyszi-már-na, azért 
álljak meg egy percre. Oké. Lökjed. 

„Csak a nyugatihoz szeretnénk el
jutni. Meg tudnád mondani mer
re a legrövidebb?" Nesze neked 
nagyképű városi. Még jó, hogy 
én is vidéki vagyok, különben ko
moly lelki válságba kerültem volna. 
Gyorsan útbaigazítom újdonsült 
cimborámat, de ekkor jön a slussz
poén. Egyszer csak megszólal a 
mellettünk fekvő életvitelszerűen- 
az-utcán-tartózkodó Ür, hogy 
menjek már a fenébe, mert ő tud 
egy rövidebb utat. Mi lett a vége? 
Neki hittek...

Takács Ádám

ElKÉPesztő volt 2010 is
■  A World Press Sajtófotó kiállításra ellátogatókat szélsőséges ket
tősség érzése fogta el a tárlat megtekintése után. Árvíz, földrengés, 
nyomorúság, ifjúsági olimpia; tömören ez történt 2010-ben, leg
alábbis a képek szerint.

WORLD PRESS PHOT01

Pekoli Miklós
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G eszti-recept: 
„Kell egy ö tle t”

A mindig megújuló, már-már 
felcímkézhetetlen Geszti Péter az 
Antall József Tudásközpont és a 
Forum Corvinum közös rendezé
sében október 25-én egyetemünk
re látogatott. „Personal branding, 
avagy az önimázs építés” című elő
adása nem kevesebbel kecsegtetett, 
minthogy a közönség a siker és az 
önérvényesítés biztos receptjével 
térhet haza. Hogy megfelelt-e a 
várakozásoknak Geszti előadása, 
arra ki-ki vérmérséklete szerint 
válaszolhatna.

Bevallom, az előadás előtt a 
visszafogottabb érdeklődök köré
be tartoztam, a karszalag átvéte
le és a nagyelőadó előtt toporgó 
százak láttán pedig még jobban 
elfogott a félelem, hogy grandió
zus „hepöning-élményben” lesz ré
szem. A megjelent körülbelül 400 
fős hallgatóság talán még a szer
vezőket is meglepte és elégedetten 
nyugtázhatták, hogy a megfelelő 
közszereplőre böktek rá a tévé- 
képernyőn.

De mi is az a personal 
branding? Ez a -  napjainkban 
egyre nagyobb teret és népszerű
séget nyerő -  fogalom már a hét
köznapi emberek életét is megkör
nyékezi -  derült ki az előadásból, 
hiszen a siker kulcsa a folyamatos

és megfelelő önprezentáció. Ez 
jelenti a kreatív erőkkel megtámo
gatott boldogulás egyetlen járható 
útját. És mi is az élet értelme? A 
boldogság — hangzott Geszti vála
sza. Azt hiszem, erre mindnyájan 
rábólinthatunk.

Poór Péter felvétele 

Geszti Péter saját projektjeit 
felidézve mutatta be az önimázs- 
építés állomásait, illetve forduló
pontjait. Nem véletlen e kettőnek 
szétválasztása, őt magát is érték 
kudarcok, az ő pályáját sem a 
töretlen siker vagy népszerűség 
jellemzi. Előbbivel mégis azért 
kapcsolják össze a nevét, mert 
sikerét újra meg újra más terüle
tekre transzferálta. Ez a képesség 
mindenkiben megvan, a minőségi 
munka útján elnyert hitelt bátran 

„befektethetjük” újabb, más olda

lunkat előtérbe helyező projektje
ink megvalósításába.

Geszti „hitvallása” szerint, ha 
azt csinálod, ami érdekel, akkor 
azt jól csinálod, s ha jól csinálod, 
fizetnek is érte. Tehát kell egy 
olyan ötlet, amiből minőségi pro
jektet lehet formálni. Ne féljünk 
belevágni a megvalósításba, hi
szen „a sikeres ember is elbukik, 
de eggyel többször áll fel”, a körül
mények pedig sosem lehetnek ide
álisak. Szerencse, hogy nekünk az 
optimálisak is megteszik! A nyi
tottság és a bizalom mellett Geszti 
a megfelelő partnerek fontosságát 
is kiemelte, ide kapcsolódó irány
elveit a „4 ció”-val (innováció, ko
operáció, integráció és kommuni
káció) foglalta össze.

És az inspiráció? -  kérdezett rá 
egy hölgy az „ötödik dóra” az elő
adás végén. A válasz meglepő, de 
igen szívet melengető volt: (szép) 
irodalom és (komoly)zene. Ez a 
kettős bír a legnagyobb jellemfor
máló erővel, s ezek a kreativitás 
fő forrásai is egyben. E zárszóra 
végleg megadva magam én is biza
kodva, lehetőségeket lesve, kreatív 
oldalamat csiszolgatván tekintek a

Nagy Klára

A fehér öltöny negyven éve

Forrás: http:// www.cbc.ca/strombo/ 
Gaddafi%20generalissimo.JPG

Tavasszal, az arab tavasz kö
zepén, egy nemzetközi kapcso
latokkal foglalkozó szemináriu
mon Líbia és Kadhafi uralmának 
megvitatása volt soron, amikor 
egy csoporttársamból kitört a kér
dés: „Te, ez azóta ott van?!”Igen, 
Kadhafi egészen pontosan 1969. 
szeptemberétől volt ott, Zöld 
könyvvel, iszlám szocializmussal, 
olimpiai mészárlással és még sok 
mással együtt. Kétségtelen, hogy 
tudott valamit, hiszen a tavaszi 
arab forradalmi hullámból a líbiai 
vezetés maradt legtovább a helyén.

De hogyan is fest egy diktatú
ra á la Líbia? Adott a„Forradalom 
Testvéri Vezére és Útmutatója” 
(demagógiából jeles), aki egy pucs- 
csal leváltja Idrísz királyt (legkö
zelebb majd meggondolja, elmegy 

—e gyógykezelésre Törökország
ba!), és arab szocializmusra épülő 
közvetlen, népi demokratikus jó
léti államot képzel el. Képzelőd
ni én is szoktam. Na, de a pénz, 
pénz, pénz. Kadhafit nem vélet
len nevezték „Afrika befektetőjé
nek”, a „Királyok királyának”, nem 
habozott bárkit lefizetni, legyen 
szó infrastrukturális projektekről, 
vagy brutális terrorakciók pénze
léséről. Támogatta Charles Tay- 
lort, Libéria egykori elnökét, akit 
sokan a Sierra Leone-i mészárlá
sok egyik felelősének tartanak, de 
ugyanakkor jelentős összegekkel 
segítette Nelson Mandela apart
heid ellenes harcát. Okosan tudott 
helyezkedni, a saját érdekeit érvé
nyesíteni, és más véleményeket 
megfelelően elhallgattatni, mind
ezt kellően sok pénz segítségével. 
Ez kérem a hosszú távú diktatúra 
alapja, amivel Moammer Kadhafi 
tökéletesen tisztában volt. Aztán 
egyszer jött valami „hülye tavasz”, 
és az észak-afrikai térségben az

emberek rájöttek arra, amire Eu
rópában úgy az ötvenes évek táján: 
a jólét, a demokrácia és a többi 
hangzatos dolog továbbra sem 
valósult meg. Az elégedetlenségek 
során Líbia nyugati és keleti része 
egymásnak feszült, Kadhafi pedig 
kihúzta a gyufát Európában: az 
ENSZ BT márciusban elfogad
ta az 1973. számú határozatot, 
amely minden szükséges intézke
dés -szárazföldi csapatok beveté
sének kivételével— elindításához 
hozzájárul a líbiai lakosság meg
védése érdekében. Az átlagember 
arra számított, hogy mennek a jó 
tevő NATO csapatok, varázspálca, 
máris rend és béke van Líbiában. 
Kadhafi viszont tényleg tudott 
valamit, hogy ilyen hosszan, ilyen 
lelkesen tartotta csapatait...

Aztán egyszer csak a Minde
nek Mindenének pénze és befo
lyása már nem volt elég: a több 
mint fél éves polgárháborús idő
szak után, október 20-án Szírt vá
rosában tisztázatlan körülmények 
között meghalt. A képeken pedig 
a fehér uniformisban pompázó 
ezredes helyett egy megtört, véres 
arcú öregember maradt.

Ocskay Lilla

7 milliárd em ber

Forrás: http:// mindprod.com/environment/population.html
Meddig bírja még a gólya?!

■  Október 31.-e óta ennyien 
(pontosabban azóta már töb
ben) élünk a Földön. Elértünk 
egy újabb kerek számot, hurrá. 
Állítólag pont Magyarországon 
született meg bolygónk hétmilli- 
árdodik lakója, bár a hírnek erő
sen „pletykaszaga” van.

Azonban a nagy ünneplés után 
érdemes e hatalmas szám mögé 
nézni. Amikor én születtem (pe
dig szeretném azt hinni, hogy az 
még nem olyan régen volt), még 
csak ötmilliárdan voltunk. Azóta 
a népesség megmásfélszereződött. 
Ilyen drámai mértékű növekedés 
az emberiség történelmében még 
soha nem fordult elő. Azonban 
azzal számolni kell, hogy a népes
ség tovább növekszik, és 2050-re 
várhatóan elérjük a csúcsot: akkor 
9 milliárdan leszünk. A szomorú 
tény azonban az, hogy ezt a Földet 
nem ennyi emberre „kalibrálták”: 
fenntartható módon a Föld eltartó

képessége 3 milliárd emberre te
hető. Éppen ezért jelent hatalmas 
problémát a túlnépesedés.

E két szám között közel a Föld 
jelenlegi lakossága a különbség, és 
hogy ez a csökkenés hogyan fog 
végbemenni, arra számos forga
tókönyv létezik, azonban egyik 
rosszabb, mint a másik. A legem
berségesebb mód talán a születés
szabályozás és a fenntartható csa
ládtervezés (maximum 2 gyerek/ 
család) mindenütt, így a fejlődő 
világban is. Ha ezt nem tesszük 
meg, akkor „összeomlás” követ
kezhet: elfogynak az erőforrások, 
és az emberek olyan alapvető 
szükségletekért fognak yéres há
borúkat vívni, mint például a víz.

Ahhoz, hogy mindezt a ször
nyűséget elkerüljük, a családpoli
tika legfőbb elvének a fenntartha
tóságnak kell lennie. Még akkor is, 
ha ez a magyarság csökkenésével 
jár.

Pálfi Gergő

Karriertippek

Semester abroad
Ha november, akkor Erasmus. Ezt mindenki pontosan tudja a 

Corvinuson. Szignifikánsan megugrik a Nemzetközi Iroda látoga
tottsága, amely a jelentkezési határidő napján csúcsosodik: ilyenkor a 
pályázóknak akár egy órát is a kígyózó sorban kell tölteni. De mire fel 
ez a hatalmas felbolydulás?

Azon túl, hogy „jó buli” a külföldi félév, számos további előnyt rejt 
magában. Először is nagyon feldobja a CV-t. A nagyobb multina
cionális cégek, nívós vállalatok toborzási politikája során gyakran a 
kritérium feltételek része (vagy legalábbis hatalmas előnyt jelent) egy 
külföldön töltött szemeszter. És hogy miért? Felbecsülhetetlen élet- 
tapasztalat (az önálló élet kezdete esetleg), jobb nyelvtudás, interkul- 
turális környezetben való munkálkodás: ezekre mind-mind szüksége 
van a vállalatoknak, mármint hogy alkalmazottaik rendelkezzenek 
vele. Márpedig az Erasmus (vagy CEEPUS, CEMS, tengerentúli 
ösztöndíjak és társai) pontosan erről szólnak.

Szóval arra bátorítok mindenkit, hogy szépen álljon neki töltö
getni a Mobility Manager üres rublikáit, mert megéri a fáradságot az 
adminisztrációval járó számtalan macera. És ha már megvan az elha
tározás, már csak az úti célt kell kiválasztani.

Pálfi Gergő

http://www.cbc.ca/strombo/
http://mindprod.com/environment/population.html
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Ketten az első 
helyért

Kétévenkénti projektek eredménye(cské)kkel

M egszakad-e a m agyar
Továbbra is szoros a küzde

lem az őszi félévben megrende
zett Közgáz Liga első osztályában, 
hisz két fordulóval a vége előtt 
még semmi sem lefutott. Nagy a 
verseny az első és a harmadik he
lyért és a kiesés elkerüléséért is.

Túlzás lenne azt állítani, hogy 
fej-fej mellett haladnak, hisz a 
bombaformában játszó Orden 
Bely együttese még vereséget sem 
szenvedett az első öt forduló során, 
ám a második helyen álló BKV 
Hátra csupán vetélytársa botlásá
ra vár. Utóbbi gárdának azonban a 
lényegesen gyengébb gólarány, és 
az egymás elleni eredmény miatt 
sem lesz könnyű dolga, ám a küz
delem még messze nem lefutott.

Sokkal élesebb azonban a 
helyzet a középmezőnyben, hisz

jelenleg négy hatpontos csapat 
harcol egyszerre a pódium alsó fo
káért és a már kiesést jelentő, ha
todik hely elkerüléséért is. Jelenleg 
gólaránya miatt az AC Seppelisco 
Vivo áll a harmadik, míg a QPAC 
a zuhanást jelentő hatodik pozíci
óban, ám ez gyakorlatilag egyetlen 
játéknap alatt drasztikusan meg is 
fordulhat.

A másik két kiesőhely nagy 
valószínűséggel már elkelt — bol
dogtalan tulajdonosai a Kőbánya 
Rovers és a Retek FC, három 
ponttal lemaradva a bennmara
dást érő pozíciókban tanyázó csa
patoktól. Utóbbi legalább abban 
bízhat, hogy egy meccsel keve
sebbet játszott vetélytársainál, az 
azonban kétséges, hogy a Rovers 
számára van-e még menekvés.

DicsukD

Sudoku
8 5 4

7 4 3 5 8

6 2 8 7

8 9 2

2

4 2 3

4 5 7 1

3 5 8 2 7

9 3 5

A KenKen szabályai
A KenKen során a Sudokuhoz hasonlóan minden oszlopban és min
den sorban minden számból 1-1 szerepel. Ezenkívül a vastag vonallal 
körbekerített cellákon belül teljesülnie kell a cella sarkába írt matema
tikai műveletnek. Ha tehát a következő művelet szerepel a cella sarká
ban: "2", akkor az azt jelenti, hogy a körbekerített cellákban szereplő 
számok hányadosa 2. Természetesen, ahogy növekszik a megoldandó 
KenKen-tábla mérete, úgy válik egyre nehezebbé a feladvány. Ha már 
meguntad a Sudokut, akkor hajrá!

140 X 8 + 30 X 3 +

6 - 13 +

13 + 3 - 12 + 14 +

3 - 6

1 2 - 4 - 70 X

3-r 11 +

2 - 2 - 5 -

sikerte lenség?

forrás: http:// www.nhl.hu/válogatott/orom3.jpg

Mi mindig csak selejtezünk. 
Világbajnokságra, EB-re. Most 
sem sikerült. Ugyanakkor a ma
gyar labdarúgó válogatott még 
sosem mutatott ekkora össze
szokottságot, amióta nézem őket. 
Harmadikok lettünk a csoportban, 
és az utolsó játéknapig versenyben 
voltunk a pótselejtezőt érő máso
dik helyre.

Hiába kértem a finn Eras-

musosokat, hogy szóljanak haza 
az érdekünkben, nem jött ösz- 
sze: ellenük kellett volna a své
deknek pontot veszíteniük, hogy 
a magyar-finn meccsnek legyen 
tétje. Nem lett, és a mieink sem 
nyerték meg az utolsó találkozót. 
Összességében azonban a pohár 
félig teli és nem félig üres: „csak” a 
hollandok ellen nem szereztünk 
pontot, és 10 találkozóból 6-ot

megnyertünk. Összeállni látszik 
egy erős csapat, amely a szeptem
beri FIFA-ranglista 27. helyén 
állt. (Most 36.-ak vagyunk.) Itt
hon a svédeket Gera, Dzsudzsák 
és Szalai nélkül is megvertük, 
velük pedig még inkább okkal 
reménykedhetünk a további sike
rekben. Már csak azért is, mert a 
mumusnak számító északi válo
gatottat a 2014-es vébéselejtező 
sorsolásakor elkerültük, ráadásul 
a eurosport.com oldal titkos esé
lyesként is említette a válogatottat. 
Következő ellenfeleink a már is
mert hollandok mellett a törökök, 
románok, észtek és az andorraiak 
lesznek.

Hogy ne kelljen már fél táv
nál reményvesztetten játsza
nunk, azért nemcsak az aktuális 
11 tehet: minden hazai meccs 
legyen teltházas, zúgjon a Ria- 
ria-HUNGÁRIA! Én egyedül 
a törököktől nem félek: ha meg
tudják, hogy az edzőnk Eger-vári, 
reméljük, inukba száll minden bá
torságuk!

Székely Balázs

Nem a bankároknak áll a világ

Occupy Wall Street 
- Bringing people together
■  Egyre több országban szerveznek tüntetéseket a bankárok ellen, a közvélemény ugyanis a bankárokat 
és Amerikát okolja azért, hogy mindenki eladósodott. A gazdasági-pénzügyi világválság kirobbantásá
ban is globális vádolás alanyai a bankárok.

http://politkalhumor.about.com/Hbrary/bl-occupy-wall-street-$igns.htm?PS=439%3A54

A megmozdulások New York
ból indultak útra, az Occupy Wall 
Street mozgalom szervezésével. 
A tüntetés hamar továbbgyűrű
zött más országokba is, voltak 
megmozdulások Rómában, Mad
ridban, Londonban, Frankfurt
ban, Sydneyben, Üj-Zélandon 
és Ázsiában is. Egyfajta globális 
felelősség-hárítás van divatban, 
amin kapva-kapott több ország, 
és gyorsan a bankárok számlájára 
írta, amit csak lehetett.

Mindenki a bankárokat és 
a politikusokat vádolja, amiért 
rossz kormányzással tönkretették 
a gazdaságot. Persze sok dologban 
igaza van az Occupy Wall Street-i 
99%-nak, a munkanélküliség is 
csak nő tovább, és a középosztály 
érdekeit továbbra sem szolgálják 
ki.

A magát 99%-nak titulált 
minden viszonylatban hetero
gén tömeg úgy gondolja, hogy a 
leggazdagabb 1% nem veszi ki 
igazságosan a részét a terhekből. 
A legtöbben a pénzügyi rendszer

igazságtalanságai ellen, a válság 
miatti elszegényedés és a pénztő
ke uralma ellen tiltakoznak. New 
Yorkban a demonstrálókhoz szak
szervezetek is csatlakoztak, ezzel 
egy igen széles társadalmi mozga
lommá bővítve a tüntetést.

Hogy a mozgalom hova fej
lődik tovább, megmarad, esetleg

teljesen elhal, azt senki sem tudja. 
Ami biztos, békésen elkempin- 
geznek a különböző csoportok, 
fiatalok, szocialisták, anarchisták, 
diákok és felnőttek egymás társa
ságában. Legalábbis amíg az időjá
rás ezt lehetővé teszi.

Holjencsik Sophie

http://www.nhl.hu/v%c3%a1logatott/orom3.jpg
http://politkalhumor.about.com/Hbrary/bl-occupy-wall-street-$igns.htm?PS=439%3A54
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„És Te láttad már a Móriczot? Mi csináltuk!” -  
ezzel a kérdéssel sokan találkozhattak az elmúlt he
tekben a Budai Campus hallgatói, ugyanis a Móricz 
Zsigmond körtéren, a 18-as villamos megállójában 
hatalmas változás történt. A Rerrich Béla Tájépí
tész Szakkollégium tagjai egy köztérszínesítő akció 
keretein belül a metróépítkezések eltakarására szol
gáló palánkokra vidám, a l l .  kerület zöldfelületeinek 
fontosságát hangsúlyozó falfestést készítettek. A cél, 
hogy az emberek felfigyeljenek arra, mennyi jó zöld 
hely található körülöttük, és nem kell messzire utaz
niuk ahhoz, hogy friss levegőt szívhassanak. „A ter
mészet innen csak öt percre kezdődik, kirándulj Te 
is a kerületben!”

Máté Klaudia 
RBTSzK

Egy éve a 
hegyen

November 2.-án ünnepelte az Entz Ferenc 
Könyvtár és Levéltár, hogy egy évvel ezelőtt megnyit
hatta kapuit, immár új helyén, a Szüret utcai kollégi
um mellett (a régi étterem helyén). Nyugodt szívvel 
mondhatjuk, hogy talán ez a Budai Campus legkor
szerűbb épülete, ahogy azt a szülinapon meg is fogal
mazták, szinte csodálatos módon még mindig olyan, 
mintha csak tegnap adták volna át. Az ünnepségen 
Entz Géza, az intézmény névadójának ükunokája be
szélt életútjáról, hogyan kezdett művészettörténettel 
foglalkozni. Ö t követte Nyúlná Dr. Pühra Beáta a 
Nyakas pincészet borászati vezetője, aki elmesélte, 
hogy tudatosan borásznak készült. Elmondta, hogy 
itt tanult meg az egyetem által szervezett sítáborban 
síelni. Ö t követően Szafián Zsolt beszélt egyetemi 
éveiről. Mesélt hallgatói éveinek emlékezetes taná
rairól, és arról is hogyan indult pályafutása a Prenor 
Kft.-n belül. Bardóczi Sándor anekdotázott, beszélt 
az ezredforduló előtti hallgatói életről. Elmondta, 
hogy amikor ő végzett viszonylag könnyebb volt az 
élet mivel a „nagy, régiek” nem ismerték még a térin
formatika rejtelmeit. Az előadókat követően Füzesi 
Adél Melinda kertész hallgató népdalokat, valamint 
Bankó Beáta tájépítész hallgató musical dalokat éne
kelt. Ezek után koccintottunk a Nyakas pincészet 
születésnapi köszöntőjeként hozott 2009-es budai 
rizlingjéből mely a Challenge International du vin 
versenyen (Európa egyik legrangosabb bor versenye) 
aranyérmet szerzett. Szaffián Zsolt hozott a saját 
házi készítésű lekvárjaiból, melynek különlegessége, 
hogy a terméseket a faiskolai növényekről szedte. 
Ezúton is köszönjük az előadóknak, hogy eljöttek 
valamint a könyvtár munkatársainak, hogy megszer
vezték ezt a csodálatos születésnapot.

I Homeopathy  -  Phytotherapy -Trace elements Forgalmazó: CrossConnect Kft.
1165 Budapest, Perjés u. 5. /  E-mail: info@crossconnect.hu

Cefavora® vital kapszula 30x
Étrend-kiegészítő, Rhodiola rosea (Rózsagyökér) kivonatot, 

magnéziumot, B-vitaminokat, folsavat és lecitint tartalmaz.

Étrend-kiegészítő készítmény, vény nélkül megvásárolható a patikában. Az étrend kiegészítő nem helyettesíti a 
vegyes étrendet és az egészséges életmódot A használati utasításban javasolt napi adagot nem szabad túllépni. 

További információért olvassa el a betegtájékoztatót, vagy érdeklődjön orvosánál, gyógyszerészénél.
Zakota Tamás

mailto:info@crossconnect.hu
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Induló szakkollégium ok 
a budai cam puson
Kedves Hallgató!

Egyetemünk Közgáz Campu- 
sán mint tudjuk igen nagy múltja 
van a szakkollégiumoknak, míg itt 
a Duna másik partján eddig egy
keként a Rerrich Béla Tájépítész 
Szakkollégium működött. Egé
szen mostanáig, hiszen örömmel 
jelenthetjük, hogy a tanév eleje óta 
a másik két karon is alakulóban 
van egy-egy szervezet. Nagy erő
vel törnek előre, hogy mind jobb 
szakemberek kerüljenek ki neves 
Egyetemünkről.

Angyal Dezső Kertészeti 
Szakkollégium 
(Kertészettudományi Kar)

A 2011/12-es tanév elején fo
galmazódott meg bennünk, hogy 
a szakmai látókörünk szélesíté
séhez a továbbiakban szervezett 
együttműködése lenne szükség. 
Úgy döntöttünk, hogy egy fa
kultatív, önképző diákszervezet 
megalapításával megpróbálunk 
hozzájárulni ahhoz, hogy tagjaink 
hozzáértőbb, jobb szakemberekké 
váljanak a képzés végére.

Eddig főképp másod- és har
madéves hallgatókból szerveződ
tünk, ismerősi szinten, karunkon 
belül mindhárom szakról. Tag
jaink száma jelenleg körülbelül 
30-35 fő körül mozog. A szakkol
légium kiterjesztésére és a tagok 
toborzására csak azután kezdjük 
meg, hogy a Szervezeti és műkö
dési szabályzatunk elfogadásra 
kerül a Szenátus által. Ennek be
nyújtására a közeljövőben szeret
nénk sort keríteni.

A Szakkollégium célkitűzése a 
szakmai egyesületek, szervezetek 
vezetőinek meginvitálásával ma

gas színvonalú előadás-sorozatok 
szervezése, a szakma bevonásával 
korszerű szakmai vitafórum lét
rehozása volna. Már folyamatban 
van az agrárágazatban foglalatos
kodó egyesületekkel, szervezetek
kel való kapcsolatteremtés, közös 
tanulmányi programok szervezé
se. Szervezetünk eddig maga mö
gött tudhat egy a budai arborétum 
takarításán való részvételt, vala
mint egy három napos szakmai 
kirándulást a Pangea Kulturális és 
Környezetvédelmi Egyesületnél, 
a Bakonyban. Náluk egy kísérleti 
biokertben végeztünk különféle 
munkákat tagjainkkal. Szeret
nénk segíteni más szakkollégiu
mok működését is a campuson, 
így a november 11-ei hétvégén 
a Rerrich Béla Táj építész Szak- 
kollégiumnak segítünk tájérték- 
kataszterezni Nógrádsipeken, A 
következő tavaszra nézve rengeteg 
célunk van, pl az Őrségi Nemzeti 
Park gyümölcsöskertjeinek ápolá
sa, valamint az Agostyáni ökofalu 
kertjeinek gondozása.

Tagjaink közé mindhárom 
szakról várunk hallgatókat, évfo
lyam tól függetlenül!

Üdvözlettel: 
Pigniczki Zoltán 

zoltan.pigniczkj@gmail.com

Rudinai Molnár István 
Szőlész-Borász 
Szakkollégium 
(Élelmiszertudományi és 
Kertészettudományi Kar)

A nyáron sokat gondolkod
tunk hallgatótársainkkal, hogy 
hogyan tudnánk még érdekesebbé

és színesebbé tenni a tanulmánya
inkat miközben egy jó közösségé 
kovácsolódunk. Összedugtuk hát 
fejünket és beszéltünk más egye
temistákkal, szétnéztünk egyete
münk másik Campusán és más 
intézményekben is. A tanév ele
jére megformálódott a Szakkollé
gium ötlete, így hát összehívtunk 
minden érdeklődőt a szőlész-bo
rászok, a bor szakirányosok és a 
szőlő szakirányos hallgatók közül. 
Megtartottuk első alakuló ülésün
ket a Tájépítész szakkoli vezetősé
gének segítségével és elindultunk. 
Célunk nem más, mint mind gya
korlati mind elméleti szakmai tu
dásunk gazdagítása, előadásokkal, 
nyílt vitafórumokkal, kerékasztal 
beszélgetésekkel, szakmai kirán
dulásokkal és közös munkával. 
Továbbá terveink közt szerepel 
a kutatómunkában való aktív 
részvétel, TD K  valamint hogy 
megismertessük a nagyérdeművel 
hazánk csodálatos és választékos 
bor világát. Egyelőre 45 tagot 
számlálunk, ám egyre több a je
lentkező. Jelenleg a szabályzatun
kat terjesztjük elő a kari tanácso
kon és bízunk a zökkenőmentes 
elfogadásában. Ám eközben sem 
pihenünk, erre a félévre már 2 elő
adást szerveztünk le és együtt dol
goztunk a budai arborétum taka
rításon is. Előadásaink, tekintettel 
arra, hogy két igen nagy területet 
fed le a szakmai érdeklődésünk s 
megannyi kisebbet, igen széleskö
rűek és szívesen látunk minden 
érdeklődőt. Reméljük előadásain
kon Veled is találkozunk!

Üdvözlettel: 
Lovász Viktor Soma 

elnök

Széchenyi István Szakkollégium Jubileumi Évnyitó és Konferencia

25 éves a SZISZ
■  A Széchenyi István Szakkollégium 2012 februárjában lesz 25 
éves. Ebben a tanévben így minden rendezvényünkkel azt is ünnepel
jük, amiért fontos számunkra ez a közösség. így történt a Jubileumi 
Évnyitó és Konferencián is.

Ezzel a rendezvénnyel nyitottuk meg október 21-én a jubileumi 
évet. Végzett sziszeseket hívtunk előadni jelenlegi kutatásaikról és olyan 
sokan voltak, hogy a cikk terjedelmét meghaladná, ha itt felsorolnám. 
Arra mindig büszkék voltunk, milyen sokféle jelentése van a szakma
iságnak — mert nálunk még fizikus is van! -  , és az előadások is ezt 
tükrözték. Végzetteink különféle szekciókban -  Emberi erőforrás és 
kultúra, Pénzügy, Policy, Politikai eszmék és intézmények és Szocio
lógia -  mutatták meg, mivel is foglalkoznak most. Ehhez kötődtek az 
ezután következő kerekasztal-beszélgetések is, a közéletben szerepet 
vállalók és az üzleti szférában dolgozók mesélték el azt, hogy különböző 
életutjaik során mit jelentettek számukra sziszes tapasztalataik. Az est 
fénypontja pedig a tavaly végzettek avatása volt. Mindig együtt ünne
peljük azt a pontot, ahol barátaink sziszes múltja befejeződik, és végzett 
sziszes jövőjük kezdődik. Majd néhány év múlva a levlistát olvasva már 
az ő kutatásaik hírére mosolyodunk el elégedetten, és gyorsan előkapjuk 
noteszunk, nehogy elfelejtsünk ebből egy izgalmas előadást szervezni.

Ez az évforduló arról szól, hogy magunknak is újra megfogalmazzuk, 
mit jelentett, jelent Széchenyisnek lenni, és most kívülre is megmutas
sunk kicsit többet ebből. A rendezvény is erről szólt. A sokszínűségről, 
amelyet a különböző szakmai érdeklődésekben, nézőpontokban láttunk 
és arról a hasonlóságról, hogy mennyire fontos ez a közeg mindany- 
nyinknak. Mert ez az a közeg, amelyben egy téma iránti kíváncsiságból 
kurzus, egy jó gondolatból kutatás, a különböző szobákból összeszedett 
hozzávalókból vacsora, a vizsgadrukk utáni fáradtságból pedig össze- 
ölelkezős buli lehet.

Ebben az évben különösen szeretnénk, ha mindenki még jobban 
megismerné a mi világunkat. Figyeljétek rendezvényeink!

Mirjam

Tárcatukor a

■  A Politikatudományi Inté
zet 2011/12-ben is folytatja az 
1993-ban megkezdett Tárcatü
kör a Közgázon című szakmai, 
közpolitikái beszélgetéssoro
zatát, amelynek célja a magyar 
kormány szakmai tevékenysé
gének és a tárcák működésének, 
főbb feladatainak bemutatása 
elsősorban a politikatudományt 
tanuló diákoknak, közgazdász- 
hallgatóknak .

A sorozattal diákjaink gyakor
latiasabb felkészítéséhez és tájéko
zottságuk növeléséhez, valamint 
szélesebb értelemben a kormány 
és az állampolgárok viszonyának 
tárgyszerűbbé tételéhez kívánnak 
hozzájárulni.

Az idei Tárcatükör sorozatot 
november 3-án Fellegi Tamás 
nemzeti fejlesztési miniszter és 
Scheiring Gábor, a Lehet Más a 
Politika országgyűlési képviselője 
kezdte. A moderátor szerepét Tö
rök Gábor, a Politikatudományi 
Tanszék oktatója vállalta. Beveze
tőjében Fellegi Tamás hangsúlyoz
ta: helyes döntés volt a kormány
zati szerkezetben a gazdasági 
erőforrás koncentrálása. A fejlesz
tési miniszter kitért arra, hogy a 
magyar EU-elnökséget követően 
áttekintették a tárca belső viszo
nyait, és a hatékonyabb, operatív

működés érdekében átalakították 
a szervezetet, hat államtitkárság
ból négyet hoztak létre. Scheiring 
Gábor, a Lehet Más a Politika or
szággyűlési képviselője elmondta: 
az ellenzéki párt kezdetben biza
kodó volt az új kormányzati struk
túra működését illetően, amelyben 
benne volt a reálgazdaság koordi
nált fejlesztésének lehetősége, de 
ezt szerinte a kormánynak még 
nem sikerült „aprópénzre váltania”.

A fejlesztési miniszter kérdés
re válaszolva kijelentette: nem volt 
tisztogatás a tárcánál, a hozzájuk 
tartozó intézményeknél, hanem 
átvilágítási folyamat alapján haj
tották végre a személycseréket. A 
kínai kapcsolatok stratégiai alap- 
elveit sikerül lefektetni, köztük 
azt, hogy Magyarország EU-tag- 
országként a közösségi szabályok 
között alakítja lehetőségeit- vála
szolta egy kérdésre Fellegi Tamás.

A Tárcatükör helyszíne:
BCE Központi Épület III. előadó 
(IX. Fővám tér 8.)
A következő Tárcatükör időponq'a: 
2011. november 24. (csütörtök) 
17 órától kb. 19 óráig 
Vendégek:
Hende Csaba honvédelmi mi
niszter és Iváncsik Imre képviselő 
(MSZP).

-rés
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Jar neked egy okostelefon es 
a szupergyors internet!
Válaszd az Évfolyam tarifát, és beszélj 0 Ft-ért 
BCE-s barátaiddal.

csak íróiad. S zó l
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A készülékajánlatok új előfizetés vásárlása esetén visszavonásig, kétéves, határozott idejű szerződéssel és kétéves tarifahűséggel, illetve a készlet erejéig érvényesek, BCE Évfolyam tarifa Tudatos 
csomag esetében a Budapesti Corvinus Egyetem által kibocsátott és érvényesített diákigazolvánnyal. A Vodafone Matrix fiataloknak szóló kedvezményes ajánlat azon új ügyfélnek érhető el, aki az 
előfizetői szerződés megkötésekor még nem töltötte be a 26. életévét és egy ügyfél maximum egy darab előfizetői szerződést köthet. Az BCE Évfolyam tarifa Tudatos csomag 500 MB/hó adatforgalmat 
tartalmaz, amely adatforgalom felett nem számolunk fel túlforgalmazási díjat, viszont az adatforgalom sebességét csökkentjük. A 3G technológiával lefedett területeken a min. te- és feltöltési 
sebesség az ÁSZF 3. sz. mellékletében meghatározott érték (jelenleg 150/40 kbit/s, a havidíjban foglalt adatforgalom túllépése után 16/16 kbit/s), amelyet Vodafone az esetek 80%-ában garantál. A 
városra, házszámra lebontott lefedettségi térkép megtekinthető a www.vodafone.hu/lefedettseg weboldalon. A szerződéskötést megelőzően az Előfizető hitelképesség vizsgálaton esik át. A vizsgálat 
eredményének függvényében a Vodafone jogosult a szolgáltatás igénybevételét előleg vagy egyéb más biztosíték (pl. bankgarancia, kezesség stb.) adásához kötni. Amennyiben a határozott időtartam 
lejárta előtt min 30 nappal egyik fél sem kéri az előfizetői szerződés megszüntetését, úgy az, a határozott idő lejártával határozatlan idejűvé alakul. Ha a szerződés két éven belül megszűnik, illetve 
alacsonyabb havi díjra történő váltás esetén az előfizető kötbér megfizetésére köteles. A Vodafone a nyomdahibákért nem vállal felelősséget. A Vodafone fenntartja a jogot az árak és a díjak 
módosítására. A képeken látható fotók illusztrációk. További információk: www.vofafone.hu/fiataloknak címen és a belföldön, hálózaton belül díjmentesen hívható 1270-es számon.

Nokia 500  
1 Ft
Ha 2 évre a Matrix 5 tarifát 
választodMatrix 5 tarifa

•Havidíj: 10 000 Ft 
•Havi 1 GB adatforgalom 
•Havi 500 perc vagy 
SMS hálózaton belül 

26 év alattiaknak dupla 
bonusz jár

í j b  An amazing expe
y ,  >0/073! .V.36

Options

Android°Perác
r e n d s z

V odafone 858 Sm art 
70 Ft
Ha két évre az Évfolyam tarifa 
Tudatos csom agot választod

■ ■
NO*

Évfolyam tarifa Tudatos csomag
•Havidíj: 3 100 Ft 
•0 Ft-os percdíj tarifán belül 
•500 MB adatforgalom 
•18,05 Ft-os percdíj bármikor, 

bármely b e l f ö l d i  hálózatba
•Havi 80 db SMS hálózaton belül
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http://www.vodafone.hu/lefedettseg
http://www.vofafone.hu/fiataloknak
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